
Protokół z  XIV sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 29 grudnia 2011 roku

  Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00 do
15:00.

Ad. pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

            Sesję otworzył  i  prowadził  Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski.

Stwierdził, iż na stan 21 radnych wszyscy są obecni  ( lista obecności zał. nr 1 ).  Sesja jest
prawomocna do podejmowania uchwał. 
Przewodniczący  powitał  radnych  Miasta  Malborka,  Burmistrza  Miasta  Andrzeja
Rychłowskiego wraz z Zastępcami Jerzym Skoniecznym i Maciejem Ruskiem, dyrektorów,
prezesów  i  kierowników  jednostek  organizacyjnych  miasta,  zaproszonych  gości,
przedstawicieli  lokalnych mediów, pracowników Urzędu Miasta oraz mieszkańców miasta
Malborka, którzy nas oglądają i słuchają.

Ad. pkt 2

Przyjęcie porządku obrad.

Radni otrzymali porządek na piśmie, który jest następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Malbork na 2012 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
b) odczytanie Uchwały Nr 100/g121/I/P/11 składu orzekającego Regionalnej   
    Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 30 listopada 2011 r.,
c) opinie Komisji Rady Miasta Malborka,
d) opinia Komisji Finansowo – Budżetowej,
e) dyskusja nad wnioskami i poprawkami i ich przegłosowanie,
f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej:
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
    finansowej wraz z uzasadnieniem,
b) odczytanie Uchwały Nr 101/g121/F/I/11  składu orzekającego Regionalnej  
    Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 30 listopada 2011 r.,
c) opinie Komisji Rady Miasta Malbork,
d) opinia Komisji Finansowo – Budżetowej,
e) dyskusja,
f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia wieloletnie 
     prognozy finansowej.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zmian budżetu miasta na 2011 rok – XII zmiana,

            b) zatwierdzenia taryfy PwiK sp. z o.o. W Malborku za zbiorowe    zaopatrzenie 
     w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Malborka,
c)  zatwierdzenia taryfy Przedsiębiorstwa „Nogat” sp. z o.o.  w Kałdowie Wsi   
     za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Malborka,
d)  podwyższenia kapitału w spółce Centrum Aktywnego Wypoczynku w 
     Malborku sp. z o.o.,



e)  przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w latach 2012 –  
     2015,
f)  zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu pn. „Partnerstwo i 
    strategia – nasze narzędzia do wyprzedzania zmian gospodarczych w Mieście   
    Malborku” dofinansowanego w ramach Programu Kapitał Ludzki Priorytet      
    VIII. Regionalne kadry gospodarki Działanie 8.1 Rozwój pracowników i  
    przedsiębiorstw w regionie Poddziałanie 8.1.2 Wsparcie procesów 
    adaptacyjnych i modernizacyjnych w regionie Numer konkursu: 
    01/POKL/8.1.2/2011,
g) zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu pn. „ELMOS –  
    Introducing elektric mobility as intermodal trassport mean in small & medium   
    cities of South Baltic area,

            h) oświadczenia o zabezpieczeniu środków na inwestycję związaną z zakupem 
                 mikrobusa w ramach „Programu wyrównywania różnic między regionami II – 
                 obszar D realizowanego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 
                 Niepełnosprawnych,

i) uchylenia uchwały nr 385/XLVII/02 Rady Miasta  Malborka z  dnia 20 czerwca
2002 roku w sprawie ustalenia regulaminu dotyczącego sposobu podziału środków
na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli,

            j)   zasad udzielania pomocy uzdolnionym dzieciom i młodzieży w Mieście 
                 Malborku oraz form i zakresu tej pomocy.
8. Przekazanie skargi pani Marty Kuhl do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Malborka
11. Komunikaty i wolne wnioski
12. Zakończenie sesji.

Uwagi radnych:
Radny  Krzysztof  Grylak  zapytał  jaki  los  podzielił  projekt  uchwały  docelowo  nadający
nazwę rondu w centralnej części miasta Malborka u zbiegu ulic Piastowskiej z ulicą Parkową
im. Pawła Władkowica z Brudzewa, pod którym podpisało się kilku radnych.

Przewodniczący Rady odpowiedział, że były dwa wnioski nadające nazwę nie tylko rondu
podpisane przez radnych. Wpłynęły też inne  wnioski. 
W związku z tym, że Przewodniczący przesłał do radnych proponowany porządek, porządek
ten  następnie  został  zmieniony.  Po  przeprowadzonej  rozmowie  z  Prezydium  Rady,
Przewodniczący  uznał,  że  wnioski  radnych,  które  dotyczyły  między  innymi  powołania
zespołu do spraw opiniowania nazw ulic,  placów czy rond,  po rozmowie z Burmistrzem
mającym kompetencje do przygotowania projektu uchwały,  że taką uchwałę przygotuje w
miesiącu styczniu i dlatego wspomniany projekt uchwały nie pojawił się w porządku obrad.
Przewodniczący wycofał wszystkie pozycje, które były przygotowane a dotyczyły nazw ulic,
rond  czy  placów  i   radni  przyznali  słuszną  rację  na  konwencie  przewodniczących.
Przewodniczący nie widzi  potrzeby, aby na dzisiejszej sesji rozpatrywać te projekty uchwał.

Ad vocem radny Krzysztof Grylak – „żeby sprawiedliwości stało się zadość, dodajmy, że te
projekty uchwał, o których Pan wspomniał, nie dotyczyły jednego ronda, one się nie kłóciły
ze sobą, tylko szły współbieżnie ze sobą, gdyż dotyczyły dwóch różnych, niezależnych od
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siebie miejsc”. 
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  nie  będzie  polemizował  z  radnym K.  Grylakiem,  gdyż
decyzja zapadła i w miesiącu styczniu zaproponuje projekt uchwały wraz z regulaminem.
Zespół,  zdaniem  Przewodniczącego,  który  uzyskał  również  aprobatę  przewodniczących
wszystkich komisji  stałych, będzie składał się między innymi z szefów komisji,  klubów i
jeżeli Burmistrz uzna, to dwie lub trzy osoby skieruje do pracy tej komisji. 
W  związku  z  tym,  że  do  przedstawionego  porządku  wniosków  nie  zgłoszono,
Przewodniczący uznał, że nie należy głosować nad jego przyjęciem.

Ad. pkt 3

Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.

Radni sprawozdanie otrzymali na piśmie ( zał. nr  2 ).

Zapytania radnych:
Radny Marek Charzewski poprosił o uzupełnienie informacji dot. okresu od 19 grudnia br.
ze szczególnym uwzględnieniem informacji dot. spotkania w sprawie Szkoły Łacińskiej.

Radny  Leszek  Witkiewicz  zapytał  o  sprawę  rozmów  prowadzonych  w sprawie  „Szlaku
Batorego”. Fragment Szlaku Batorego zahacza o rzekę Nogat. Ponieważ dotyczy to cieków
wodnych na Mazowszu i na Podlasiu, radny nie bardzo zdaje sobie sprawę z tego, w jaki
sposób  może się z tym szlakiem wiązać Nogat, a zatem i zainteresowanie Malborka. Radny
prosi o wyjaśnienie zagadnienia.

Przewodniczący poprosił Burmistrza o odpowiedzi. 
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek  wyjaśnił: w sprawie spotkania dot. Szkoły Łacińskiej,
inwestycja jest rozpoczęta, natomiast zgodnie z przewidywaniami pojawiła się konieczność
wprowadzenia badań archeologicznych, które są prowadzone. Został odkryty fragment muru
średniowiecznego.  Odbyło  się  spotkanie   konserwatora  i  inżyniera  projektu,  oraz  osób
zaangażowanych i przedstawiciela konserwatora wojewódzkiego a także archeologów. Został
spisany protokół  w tej sprawie i trwają badania. 
  
Radny  Marek  Charzewski  zapytał,  czy  to  może  spowodować  zwiększenie  kosztów  tej
inwestycji? 

Burmistrz nie  sądzi,  aby spowodowało to  zwiększenie kosztów tej  inwestycji,  ale  z całą
pewnością badania mogą potrwać do końca stycznia. Czasowo są te przesunięcia, ale mamy
zapas w projekcie pięciu miesięcy. Oczywiście należy doliczyć koszt badań. 
Jeśli  chodzi  o  Szlak  Batorego,  to  jest  to  inicjatywa  dwóch  marszałków  województwa
mazowieckiego i  podlaskiego,  ale  to  jest  duży projekt  podobny do Pętli  Żuławskiej,  lecz
większy swoim zasięgiem,  projekt pod patronatem Prezydenta  Rzeczpospolitej. Ten szlak
jest prowadzony, jest takie połączenie Wisły i Bugu. Również zlewni rzeki Narew. Prowadzi
to aż do Elbląga, a zatem na trasie tego szlaku znalazła się Biała Góra, Malbork i Elbląg.  Tym
trzem lokalizacjom zaproponowano udział w projekcie i chętnie się zgodziliśmy, ponieważ to
nie  wiąże  się  z  żadnym  zaangażowaniem  finansowym.  Natomiast  występujemy  w  ich
strukturze promocyjnej. Jest to z korzyścią dla Nogatu i Pętli Żuławskiej. 
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Radny  Krzysztof  Grylak  –  Zarządzeniem  nr  126  i  127  Burmistrz  powołał  komisję
przetargową do przeprowadzenia procedur,w skład wchodzą  trzy osoby, czy może ktoś z
radnych  pracował w tej komisji?
Druga  sprawa  to  porozumienie  burmistrzów,  które  dotyczy  spraw  ograniczenia  energii.
Ludzie  już  i  tak  nadmiernie  oszczędzają  ze  względu  na  koszty.  W imieniu  mieszkańców
pytam, jak bardzo kosztowne będą te zabiegi, czy przewidywane są urzędowe litery prawa,
które  nakładałyby  ograniczenia  w  zakresie  poboru  energii  przez  mieszkańców?  Dlatego
mieszkańcy pytają, jakie będą to kosztowne zabiegi, z jakimi wiązać się będą wyrzeczeniami
w praktyce?
Sprawa trzecia,  Burmistrz  spotkał  się  z  dyrektorami  szkół.  Mam pytanie  – jakie  nastroje
panują w środowisku nauczycielskim?

Radny Marek Charzewski  doprecyzował wypowiedź Burmistrza,  że finansowo raczej  ta
inwestycja  (Szkoła Łacińska) nie podniesie  kosztów, natomiast czy termin oddania jest przez
to zagrożony?

Z–ca Burmistrza -   Termin nie jest zagrożony, mamy w harmonogramie pięciomiesięczny
zapas. Dzięki sprzyjającej pogodzie badania mogą być prowadzone.
Odpowiadając  na  pytania  radnego  K.  Grylaka  dotyczące  porozumienia  burmistrzów,
informuję, że jest propozycja, którą burmistrzom całej Europy składa Komisja Europejska  po
to, aby przystępować do  programu „Czyste powietrze”. Chodzi o ograniczenie 20 % emisji
dwutlenku węgla   w gminach.  My podchodzimy na  razie  ostrożnie  do  tego pomysłu.  W
pomorskim  w  tej  chwili  dwie,  albo  trzy  gminy  zadeklarowały  udział  w  tym  programie.
Program ma swoje plusy przede wszystkim takie, że można na te działania trzymać środki
europejskie  bezpośrednio  w  Komisji  Europejskiej  z  pominięciem  regionu  i  Warszawy.
Natomiast mają też znaczne obciążenia finansowe i kadrowo – osobowe. Realizacja wymaga
zwiększenia administracji, zapewnienia obsługi do tych działań., Spotkanie miało charakter
organizacyjny i jeszcze się zastanawiamy. 

Z–ca Burmistrza Jerzy Skonieczny  odpowiedział na pytania dot. spotkania z dyrektorami
szkół.  Spotkanie  miało  charakter  roboczy  i  było  związane  głównie  z  budżetem.  Trudno
wnikać w osobiste nastroje dyrektorów szkół, ale wg mnie są zadowoleni z tych budżetów.
Oczywiście entuzjazmu nie ma, na pewno każdy z dyrektorów jednostki zabiegał o budżet jak
największy,  ale  żadnych zagrożeń nie  sygnalizowano,  więc  Burmistrz  sądzi,  że  nastroje  i
relacje są dobre.  

Odpowiedź uzupełnił  Burmistrz Andrzej  Rychłowski  w sprawie Szkoły Łacińskiej,  otóż
problem  jest,  ten  mur  czternastowieczny,  który  odkryto  podczas  prac,  niewątpliwie
komplikuje  sytuację.  Na  dzisiaj  i  nie  wiemy jak  to  będzie  do  końca.  Jeśli  uda  nam się,
Muzeum Archeologiczne i Konserwatora Zabytków, namówić do działań, które będą jakoś ten
mur wpisywać w inwestycje, zagrożenia nie będzie. Natomiast zagrożenie istnieje, bo po raz
kolejny w Malborku przy realizacji inwestycji w ciągu ostatnich lat, napotykamy na jakieś
trudności  w ziemi.  Takie  jest  to  miasto,  takie  są okoliczności  i  trudno je  przewidzieć  do
końca,  trudno  przewidzieć  również  warunki  pogodowe.  Może  się  okazać,  że  jeszcze  coś
znajdziemy, bo będą trwały prace  odkrywkowe na większą skalę. Przy pracach budowlanych,
kiedy  zrobiono  już  wykopy  budowlane,  odkryły  się  fragmenty,  o  których  nikt  nie  mógł
wiedzieć. Teraz dopiero po odkopaniu, po zinwentaryzowaniu tych znalezisk, będziemy mogli
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w stu procentach powiedzieć co dalej. Na dzisiaj mamy zapas czasowy i wydaje nam się, że
na dzisiaj zagrożenia nie ma, ale tutaj potrzeba dobrej woli, współpracy  z konserwatorem,
aby te prace się udało kontynuować.  
Powoływanie komisji przetargowych należy do kompetencji Burmistrza.
Więcej  pytań  nie  było.  Przewodniczący podziękował  Burmistrzom  za  wyczerpujące
odpowiedzi i przeszedł do kolejnego punktu.  

Ad. pkt 4

Zapytania i interpelacje radnych.

Radny Marek Charzewski zapytał o nową ustawę, która z dniem 1 stycznia wchodzi w
życie a dotyczy ochrony zwierząt. Między innymi ta ustawa zakłada konieczność stworzenia
przez gminę programu ochrony zwierząt na ich terenie. Radny zapytał, czy takie prace nad
programem trwają i czy konieczność dostosowania się do wymogów ustawy związana będzie
z kosztami. Czy są, lub były przeprowadzane symulacje, trudno jest mówić o konkretnych
kwotach skoro nie ma jeszcze programu.  

Radny  Leszek  Witkiewicz: Niedawno  nadaliśmy  Skwerowi  między  ulicami  Poczty
Gdańskiej  i  Piłsudskiego  nazwę  Skwer  Żołnierz  Wyklętych.  Tam  też  mamy  obelisk
poświęcony Armii Krajowej. Asfaltowe chodniki na skwerze wyglądają trochę gorzej jak na
Starym Mieście w 1945 r. Jeśli chcemy zachęcić obywateli, aby tamtędy chodzili, trzeba by
jak najszybciej pokryć ścieżki nową nawierzchnią  asfaltową.
Niedawno  uczciliśmy pamięć  śp.  Wiesława  Jedlińskiego  i  nadaliśmy jego  imieniem plac
przed Dworcem PKP. Wiesław Jedliński był niestrudzonym kronikarzem naszego miasta i w
związku z tym mam pytanie:  czy ktoś kontynuuje Jego dzieło? Chodzi mi o sukcesywne
zabezpieczanie  materiałów,  które  mogą  bezpowrotnie  zginąć.  Są  pokolenia,  które
przechowują pamiątki nawet często bardzo osobiste, ale o istotnym znaczeniu dla miasta. Już
kolejne pokolenie trochę je segreguje, a trzecie będzie wyrzucało na śmietnik te materiały,
które są potem nie do odtworzenia. Mówią o tym pasjonaci, jak pan Bernard Jesionowski, czy
pan  Arkadiusz  Wełniak.  Według  mnie  władze  administracji  powinny  podjąć  jakieś
przedsięwzięcia, żeby zabezpieczać te materiały. I tu rodzi się pytanie: czy Muzeum Malborka
ma szansę na powstanie w tych czasach?, czy dopiero wtedy, kiedy upłynie 200 – 300 lat,
kiedy to nasi następcy będą próbowali dociekać, co też w tych latach powojennych działo się
w Malborku. 

Radny  Krzysztof  Grylak  –  radna  Teresa  Zdanowicz  podejmowała  już  tę  kwestię
kilkukrotnie,  chodzi  o  to,  że  mieszkańcy  do  radnego  się  zwracają  i  chcieliby  dzięki
uprzejmości telewizji i obecnej tutaj prasy, wysłuchać pana Burmistrza. Mieszkańcy pytają
jaki jest projekt  i na jakim etapie znajduje się dojście do Szkoły Podstawowej Nr 3 od strony
Wielbarku.  
Sprawa druga dotyczy drzew w parku. Nastąpiło dość ostre przerzedzenie samosiejek, jak
wiadomo już ściele się dróżka pod wiele inwestycji na terenie naszego miasta. Słychać, że
ogromna ilość tych drzew to schorowane, nie tyle żeby rozsiewały choroby, ale zagrażają
bezpieczeństwu. Radny zapytał, czy drzewa w parku są ewidencjonowane, nie chodzi o nowe,
bowiem wiele z nich to niepisane zabytki przyrody, lub powinny pretendować do tego miana.
Podobno  ruszyła  jakaś  kampania  liczenia  i  fotografowania  tych  drzew,  dlatego  pytam  o
ewidencję starych drzew.
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Kolejna sprawa - na posiedzeniu komisji OKS, a teraz echem także na sesji odbiło się, że
piórem Pana Burmistrza wykluły się wreszcie kryteria z dawna wyglądanej komisji do spraw
nadawania nazw na terenie miasta Malborka, do pracy w której jeszcze przed ogłoszeniem
owych kryteriów zgłosiłem swój akces, a miało to miejsce na ostatniej sesji. Dlatego proszę o
przybliżenie  tych  kryteriów,  które  może  będą  mi  przydatne  do  ubogacenia  fragmentu
rzeczywistości. Planuję bowiem przedstawić  radnym z Młodzieżowej Rady Miasta, by jak
najdłużej  trwali  w przekonaniu,  że z  tą  ideą obywatelsko – samorządową,  pluralizmem a
nawet tolerancją nie  jest  tak dobrze.  Pytam też,  kogo z radnych,  naturalnie oprócz mojej
osoby  (bo sam się zgłosiłem),  widziałby Burmistrz w tej komisji?

Radna  Beata  Komoszyńska  zwróciła  uwagę  na  skrzyżowanie  ulic  Kotarbińskiego  i
Kwiatkowskiego  na  Osiedlu  Południe.  Wydawać  by się  mogło,  że  to  bardzo  bezpieczne
miejsce, jest tam ograniczenie do 30 km/h, dobra widoczność, ale w tym miejscu dochodzi
bardzo często do kolizji. Z informacji, które uzyskałam od Policji, w bieżącym roku były 4
wypadki  i  15  kolizji,  dodatkowo  są  stłuczki,  gdzie  Policja  w  ogóle  nie  jest  wzywana.
Wsłuchując  się  w  głos  mieszkańców,  którzy  uważają  to  skrzyżowanie  za  niebezpieczne,
sugeruję,  że  dobrym  rozwiązaniem  byłoby  zrobienie  w  tym  miejscu  ronda.   Proszę  o
odpowiedź, czy  na tym skrzyżowaniu ulic Kotarbińskiego i Kwiatkowskiego mogłoby takie
rondo  powstać?  Jestem  przekonana,  że   na  pewno  wpłynęłoby  na  bezpieczeństwo
uczestników ruchu drogowego.

Radna Bożena Piątkowska – w ważnym punkcie naszego miasta na ul. Konopnickiej jadąc z
Osiedla  Południe,  czy  idąc  spacerkiem,  po  lewej  stronie  przed  przychodnią,  znajduje  się
budynek mieszkalny. Obok budynku sterta śmieci, stare połamane zderzaki samochodowe,
jest  to  nie sprzątane przez całe święta.  Radna prosi,  aby stosowne służby naszego miasta
zainteresowały się tą sprawą i w miarę możliwości  usunąć jak najszybciej to śmietnisko.

Radna Teresa Zdanowicz zapytała, kto jest odpowiedzialny za nowo wybudowaną  i otwartą
przystań żeglarską, w czyjej gestii ona będzie?

Radny Jan Wilk  zobowiązał się wobec mieszkańców do zadania kilku pytań i poprosił o
zajęcie stanowiska Pana Burmistrza. 
Pierwsze z nich jest takie: w sniu 28 stycznia 2008 r. w wypowiedzi pana Burmistrza czytamy
„szacunki mówią, że inwestycja w lodowisko zwróci się po czterech latach i będzie przynosiła
dochód”. Radny pyta, czy obiekt ten przynosi już dochód?. 
W zapisie protokołu posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej z dnia 23 lutego 2009 r.,
kiedy dokonywano aportem przekazania budynku po hotelu dla MTBS, na jego siedzibę w
uzasadnieniu  uchwały  w  sprawie  wniesienia  aportem  do  MTBS  nieruchomości  przy  ul.
Mickiewicza  26  mówi  się,  że  MTBS  ten  budynek  wyremontuje.  Burmistrz  Andrzej
Rychłowski wyjaśnił, że ma zapewnienie Prezesa MTBS, że wykona remont budynku łącznie
z całą elewacją.  Więc pytam, co się takiego wydarzyło,  że  nie było możliwe wykonanie
remontu? 
Kolejna sprawa: w propozycji budżetowej jest taki zapis: w zakresie wynagrodzeń osobowych
nie przewiduje się podwyżek dla pracowników samorządowych. Mieszkańcy pytają, czy w
końcówce 2011 r. były podwyżki wynagrodzeń pracowników Urzędu Miasta, czy podwyżki
dotyczyły  wszystkich pracowników, był jakiś wskaźnik np. 2 %, 3 %, czy też dotyczyły
wybranych osób? Jaki procent y pracowników samorządowych objęły i jak była skala tych
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podwyżek?
Ostatnia  sprawa:rodzice  dzieci  klas  czwartych  wyrażają  zaniepokojenie,  w  związku  z
obcięciem dofinansowania nauki pływania. Na naukę pływania są pieniądze zabezpieczone,
natomiast dyrektorzy twierdzą, że nie ma pieniędzy na dowóz dzieci na pływalnię i robi się
zamieszanie.  W  niektórych  szkołach  zbierane  są  składki  po  20  zł  od  rodziców  na
sfinansowanie  dojazdu.  Część  rodziców  protestuje,  część  mówi,  że  sami   mogą  zawieźć
dziecko  na  basen,  ale  kto  go  z  basenu  zabierze  do  szkoły,  przecież  to  jest  w  realizacji
obowiązku szkolnego. Radny prosi o zajęcie stanowiska w tej sprawie i myśli, czy w ogóle
był sens obcinania tych pieniędzy, to są naprawdę groszowe sprawy  i można było pozostawić
tę sprawę jak było
. 
Więcej zapytań i interpelacji radni nie mieli i Przewodniczący poinformował, że Burmistrz
udzieli odpowiedzi w punkcie 9.
Ad. pkt 5

Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na 2012 rok:

a) projekt  uchwały  budżetowej  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Skarbnik  Miasta

Małgorzata  Pilarska  –  Downar.  Zanim zaczęła  omawiać  projekt  budżetu  na  rok  2012,
Skarbnik  zgłosiła  dwie  autopoprawki  do  treści  uchwały  budżetowej.  Jedna  jak  słusznie
zauważył radny Marek Charzewski,  w § 9 w punkcie 3, nie powinien być rok 2012, tylko
rok 2013. Jest to pomyłka. Druga autopoprawka do § 1 ust. 3. Po rozmowie telefonicznej z
RIO  w  Gdańsku,  proponuję   zapis:  deficyt  budżetowy  Miasta  Malborka  w  wysokości
4.602.943  zł  zostanie  i  tu  dodać  słowo  „w  całości”.  Będzie  to  brzmiało  następująco:
„w całości zostanie pokryty przychodami z deficytu”. Jest to drobna uwaga mająca znaczenie
merytoryczne w budżecie.  Skarbnik omówiła projekt budżetu posługując się prezentacją  za
co będzie bardziej czytelne.
W dniu 14 listopada 2011, czyli jeden dzień przed terminem przedłożono projekt budżetu na
2012  rok  Radzie  Miasta  i  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej.  Projekt  uchwały  zawiera
uzasadnienie  oraz  materiały  informacyjne  zgodnie  z  uchwałą  o  procedurze  uchwalania
budżetu. Projekt ten uchwałą RIO został zaopiniowany pozytywnie, w końcowej części opinii
zawarto zdanie, że biorąc pod uwagę całość materiałów przedłożonych do  zaopiniowania,
skład  orzekający  stwierdził,  że  projekt  budżetu  został  opracowany  zgodnie  z  ustawą  a
materiały jemu towarzyszące pozwalają Burmistrzowi na realizację zadań.   
W kwotach ogółem budżet  posiada dochody bieżące w wielkości  86.566.472 zł,  dochody
majątkowe w wysokości 11.900.946 zł, wydatki  bieżące  84.210.806 zł i wydatki majątkowe
w  wysokości  18.859.555  zł.  A więc  widzimy tu  różnicę  między  wydatkami,  dochodami
bieżącymi  a wydatkami bieżącymi w wysokości dodatniej tj. nadwyżką operacyjną, która jest
bardzo korzystna dla budżetu. 
Przechodząc  szczegółowo  do  poszczególnych  pozycji:  dochody  miasta  w  podziale  na
dochody bieżące i majątkowe ogółem w podsumowaniu wynoszą 98.467.418 zł. Na dochody
te  składają  się   subwencje,  między  innymi  subwencja  oświatowa.  Ogółem te  subwencje
wynoszą 25. 973.374 zł, dotacje w rozumieniu środków pozyskanych głównie na określone
cele  i  dotacje  w  kwocie  ogółem 20.070.595  zł,  na  które  składają  się  dotacje  z  budżetu
państwa. Jest  to kwota ponad 13 mln zł.  Dotacje w ramach programów finansowanych z
udziałem środków europejskich i innych zwrotnych, kwota ponad 6 mln, do nich wrócę pod
koniec  prezentacji.  Wpływy  ze  zwrotów  dotacji  to  są  wpływy  pobierane  przez  Miejski
Ośrodek Pomocy Społecznej  z  tytułu  niesłusznie  pobranych  zasiłków przez  ludzi,  to  jest
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kwota  planowana  około  83  tys.  zł,  dotacje  celowe  dla  sąsiednich  gmin  dla  przedszkoli
niepublicznych to  kwota 380.928 zł. Pozostałe dochody własne to 52.423.449 zł.

Największą pozycją jest udział w podatku dochodowym od osób fizycznych i wynosi
ponad 22 mln zł a udział w podatku dochodowym od osób prawnych, kwota założona do
planu jest 1 mln zł. Podatki  lokalne: największa pozycja to podatki od nieruchomości  tj.
ponad 17,5 mln zł, dochody z mienia tj. niecałe 8 mln zł, największa pozycja tj. sprzedaż z
mienia  komunalnego  ponad  6  mln  zł  i  pozostałe  drobne  dochody ponad 3  mln  zł,  są  to
dochody pozyskane przez urząd i inne jednostki podległe miastu.

Przechodząc  do  wydatków,  jest  propozycja  pogrupowania  tych  wydatków  i  tak
pogrupowano  tu  pewne  rozdziały  zał.  nr  2  do  uchwały  budżetowej,  pogrupowano  je
następująco: oświata i edukacyjna opieka wychowawcza, są dwa rozdziały, kwota ponad  32
mln  zł.  Pomoc  społeczna  i  ochrona  zdrowia,  kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego,
administracja publiczna, gospodarka komunalna i ochrona środowiska, transport  i łączność,
kultura  i  sport,  gospodarka  mieszkaniowa,  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona
przeciwpożarowa,  pozostałe  zadania  w  zakresie  polityki  społecznej  i  pozostałe  wydatki
stanowiące niedużą  kwotę, między innymi związaną z rezerwami i zabezpieczeniem środków
dot.  poręczeń.  Skarbnik  nie  czytała  tych  kwot,  były  pokazane  na  slajdzie,  natomiast  dla
zobrazowania  struktura  rodzajów wydatków i  procenty pokazują  załączniki.  Jak  widzimy
największą  pozycją  w  budżecie  wydatków  majątkowych  zajmuje  pozycja  oświata  i
edukacyjna opieka wychowawcza 41 %, pomoc społeczna i ochrona zdrowia 22 %, a więc
widzimy,  że ponad połowę budżetu,  stanowią dwie wytypowane klasyfikacje wskazane w
budżecie.  

Dla porównania Skarbnik wyłączyła wydatki majątkowe pokazując, jak się kształtuje
struktura  wydatków  bieżących  w  tych  samych  rodzajach  działalności  i  obrazując  to  na
wykresie widzimy, że w strukturze wydatków bieżących, ta proporcja oświaty i edukacyjnej
opieki wychowawczej, pomocy społecznej i ochrony zdrowia, jeszcze bardziej się zwiększa.  
Przechodząc do wydatków majątkowych, te wydatki stanowią niecałe 19 mln zł. Składają się
na  nie  planowane  wydatki  inwestycyjne  na  rok  2012  i  znajdują  się  wyszczególnione  w
materiałach informacyjnych i w zestawieniu wydatków  inwestycyjnych a w uzasadnieniu do
uchwały, są one w miarę szczegółowo opisane, każda kwota inwestycji. Ogółem ta kwota jest
18.859.555 zł, rezerwa celowa na wkłady własne na realizację projektów unijnych  twardych
( inwestycyjnych ), jest zarezerwowana kwota  700 tys. zł, udziały dla „Centrum Aktywnego
Wypoczynku w Malborku sp. z o.o.” 100 tys. zł. 
Skarbnik  dopowiedziała,  że  w ramach wydatków inwestycyjnych  46,5  % tych  wydatków
stanowią wydatki na projekty współfinansowane przez Unię Europejską i zgodnie z zał. nr 8
do  uchwały,  tych  projektów  zamieszczonych  w  projekcie  budżetu  jest  pięć.  Są  one
następujące: projekt miękki wyrównywanie szans edukacyjno- rozwojowych dzieci klas I, II,
III szkół podstawowych Miasta Malborka w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
Kwoty ogółem w roku 2012 tj. 148.800 zł i kwota dofinansowania w 2012 r. też 148.800 zł,
czyli w 100 % dofinansowanie.
Drugi projekt miękki tj. projekt Cyfrowo połączeni e-Inclusion na terenie Miasta Malborka
i Gminy Miłoradz w ramach POIG. Kwota wydatków w roku 2012 planowana 232.242 zł
i kwota dofinansowania 197.406 zł.
Trzeci projekt - Inwestuj w Malbork – kompleksowe przygotowanie terenów inwestycyjnych
w ramach POIG tj. 363.500 zł kwota wydatków i kwota dofinansowania 308.975 zł. 
W roku  2012  kontynuujemy także  projekt  inwestycyjny zagospodarowanie  turystycznych
terenów  wschodniego  zespołu  Muzeum  Zamkowego  w  ramach  Regionalnego  Programu
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Operacyjnego  Województwa  Pomorskiego  i  kwota  na  2012  r.  tj.  5  tys.  zł  a  dot.  działań
promocyjnych.  Natomiast  jak  cały  projekt  się  rozkłada  widać  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej. 
Piąty projekt twardy, to jest  odbudowa i wprowadzenie nowych funkcji na terenie Szkoły
Łacińskiej  w  ramach  RPO  WP i  kwota  wydatków  w  2012  r.  tj.  8.764.000  zł  a  kwota
dofinansowania tj. ponad 5 mln zł. 
Podsumowując  prezentację,  odejmując  dochody  od  wydatków  uzyskujemy  deficyt  w
wysokości 4.602.943 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytów. W
roku 2012 kwota kredytów w wysokości 9.981.000 zł zostanie przeznaczona także nie tylko
na pokrycie deficytu, ale na spłatę zobowiązań kredytowych wcześniej zaciągniętych.
Skarbnik  przedstawiła, zobrazowała zadłużenie miasta na koniec roku 2012 we wskaźnikach
i tak: maksymalnie wskaźnik zadłużenia może być do 60 %. Nasz obliczony w Wieloletniej
Prognozie  Finansowej,  jest  zgodny  z  budżetem,  planowany  jest  na  47,4  %.  Skarbnik
zaznaczyła, że on może ulec zmniejszeniu, a to może być spowodowane tym, że być może w
2012 r. nie zaciągniemy kredytu i wtedy zadłużenie nasze obniży się. Drugi wskaźnik tj. ten
maksymalny 15 %, a my mamy 9,2 %. 
Dla porównania Skarbnik poinformowała o zadłużeniach innych miast we wskaźnikach i tak
np. Nowy Staw 58,6 %, Elbląg ponad 40 %, Starogard Gdański 46 %, Pruszcz Gd. Ponad 55
%,  Tczew  49  %,  a  więc  w  porównaniu  do  innych  miast,  nasze  zadłużenie  nie  jest
przewyższające wskaźnik i kształtuje się stabilnie. 
Przewodniczący Rady podziękował za obszerne omówienie projektu budżetu i  zwrócił  się
odczytanie uchwały składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku.

b)  Uchwałę  100/g121/I/P/11  składu  orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej   w
Gdańsku z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta
Malborka  na  2012  rok  oraz  możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetu  odczytała
Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Piątkowska ( zał. nr 3 ).

c) Opinie komisji przedstawili ich Przewodniczący:
➢     Stanisław Berliński  –  Komisja Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji  –

opinia jednogłośnie pozytywna. 
➢      Antoni  Zawadziński  -  Rozwoju Gospodarczego i  Promocji  Miasta  -  opinia jednogłośnie

pozytywna. 
➢     Leszek Witkiewicz  –  Komisja  do Spraw Społecznych  -   Komisja analizowała  zarówno

wnioski składane do budżetu przez wydziały jak i jednostki budżetowe i projekt budżetu,
przez ostatnie cztery miesiące Komisja kilkakrotnie debatowała i Przewodniczący stwierdził,
że podobnie jak w latach poprzednich, niedoszacowane są potrzeby, głównie z działu pomocy
społecznej. Ograniczenia mają między innymi uzasadnienia w wytycznych władz wyższego
stopnia,  ale  zrozumienie  tych  spraw  nie  rozwiązuje  problemów  społecznych  na  jakie
napotykamy. Musimy sobie wyraźnie powiedzieć, że społeczeństwo naszego miasta   ubożeje,
jest coraz większe rozwarcie między niewielką częścią dobrze usytuowanych a sporą grupą,
która żyje na krawędzi ubóstwa i która stale uważa, że to co możemy jej dać absolutnie nie
zadawała. Stąd właśnie nasze wołanie w Komisji o dodatkowe środki i nowe pomieszczenia,
nową siedzibę dla MOPS. Reasumując mimo „zgrzytania zębów” Komisja  jednomyślnie
wystawiła pozytywną opinię.  

• Jacek Markowski – Komisja Oświaty Kultury i Sportu, oświata to jest 42 % budżetu, oprócz
subwencji,  którą  otrzymujemy 25.973.000  zł  to  ponad  15  mln  zł  jest  z  budżetu  Miasta
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Malborka.  Biorąc  to  wszystko  pod  uwagę  i  rozumiejąc  wydatki  całego  miasta  Komisja
zaopiniowała budżet pozytywnie;

       d) opinię  Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił jej Przewodniczący Józef Barnaś.  

   Projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta Malborka na rok 2012, w  którym   to   ustala się 
dochody w wysokości 98.467.418 zł, wydatki  w kwocie 103.070.361 zł  i gdzie deficyt 
budżetu planuje się w wysokości 4.602.943 zł, Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Głosowanie przedstawia się następująco: na stan 9 członków  komisji, 8 było obecnych,  
7 głosowało za, 1 był głos wstrzymujący się.

e) W dyskusji głos zabrali: 
    Radny Zenon Kowiel - zanim zagłosuję nad przyjęciem budżetu na 2012 r. zgłoszę kilka
uwag własnych. Widzę, że w projekcie budżetu brak pieniędzy na remont ulic na II Piaskach.
Dlatego uważam, że w budżecie na 2013 r. należy przewidzieć środki na poprawę stanu ulic
Wąskiej i Wspólnej. Najstarsi mieszkańcy dzielnicy nie pamiętają przebudowy tych ulic od
przyjazdu z Wołynia. 
Po drugie, należy poprawić warunki prowadzenia zajęć na powietrzu w Zespole Szkół Nr 2 na
Piaskach.  Choć boiska były remontowane w różnym czasie,  przypominają lata  początków
pracy radnego a przepracował  tam 40 lat  jako nauczyciel.  Żeby ta  dzielnica nie  stała  się
zapomnianą. Będę o tym przypominał przy konstruowaniu przyszłorocznego budżetu.  Nie
będę  zbyt  odkrywczy  jeżeli  powiem,  że  najpierw  trzeba  dzieciom  i  młodzieży  stworzyć
warunki a potem wymagać od nich. 
Radny Stanisław Berliński  nie planował zabierać głosu w dyskusji nad projektem budżetu
jeszcze z dwa tygodnie temu, ale zainspirował mnie tytuł artykułu w prasie „idzie kryzys”,
wysokość liter 16 mm i to wzbudziło w radnym grozę przed nadciągającym nieszczęściem.
Radny  pomyślał  sobie,  idzie,  więc  jest  blisko  i  czyta  pierwsze  zdanie  „samorządowcy
przygotowują  się  na  kryzys  gospodarczy  i  szukają  w  swoich   budżetach  oszczędności”.
Pewnie gdzieś w Polsce to niech, to niech sobie szukają – radny pomyślał. Ale w drugim
zdaniu radny czyta „przed  trudnymi czasami przestrzegają też malborscy samorządowcy”.
Jest jednak nie daleko i tu olśnienie i radny pomyślał sobie tak „Berliński oszczędzaj i rób
zapasy  na  ciężkie  czasy”  i  szukaj  oszczędności  w  budżecie.  Radny szukał  i  nie  znalazł,
Komisja też nie znalazła. Ale nic straconego, jeżeli radny nie może znaleźć to znajdą inni,
którzy zapowiadali się w prasie i dzisiaj na sesji usłyszy serię poprawek do budżetu, które
będą  cięły wydatki, obniżały podatki, zwiększały dotacje  na cele socjalne i zmniejszały inne
obciążenia finansowe nakładane na mieszkańców.  Poprawki mogą nie przejść ale jakie jest
uznanie  wśród  mieszkańców.  Jeżeli  radny  nie  usłyszy  poprawek  to  będziemy  mieli  do
czynienia z polityką, gdzie jedna grupa ludzi próbuje manipulować drugą. Tyle wstępu a teraz
radny przeszedł do rzeczy i chce ocenić zamierzenia  Burmistrza i zadał kilka pytań. 
W ocenie  radnego  w  projekcie  budżetu  kryzysu  nie  widać,  choć  prawdę  mówiąc  lekkie
drgnienie w dół daje się zauważyć biorąc pod uwagę rok 2011. Dochody mamy mniejsze o 8,1
mln zł, wydatki mniejsze o 5,2 mln zł i inwestycje o 8,1 mln zł. Pierwszy raz od kilku lat
dochody i wydatki przestały wzrastać. Radny zadał następujące pytania Burmistrzowi:

1. czy ten niewielki spadek 3 do 5 % spowodowany jest brakiem kapitału, czy względami
ostrożnościowymi  przed  nieznaną  przyszłą  sytuacją  ekonomiczną  w  kraju,  czy  jednym  i
drugim?  W ocenie  radnego patrząc  na  projekt  budżetu  w przyszłym roku nie  będzie  źle.
Pieniądze są,  Burmistrz ma czym rządzić,  a jak będzie w latach następnych to dzisiaj  nie
straszmy mieszkańców i jak powiedział Miczuryn, słynny uczony „pażiwiom – uwidim” a na
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dzisiaj chwała projektodawcy;
2. czy Pan Burmistrz wykorzystał cały kredyt zaciągnięty w tym roku?
3. W jakiej skali w ocenie Pana Burmistrza światowy kryzys wpłynął na gminne finanse?

Radny skupił się na wydatkach dotyczących tylko Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i
Komunikacji.
WYDATKI w stosunku do roku ubiegłego:
TRANSPORT – 3.417.977 zł niewielki spadek o 250.000 zł
Dział 600 04 – KOMUNIKACJA – 1.700.000 zł -  dotacja do MZK do biletów taka sama jak
w roku 2011
                 16 – DROGI PUBLICZNE – 1.717.977 zł – niewielki spadek o 240.000 zł, 
                        pieniędzy na drogi mało w stosunku do roku ubiegłego. Ogólnie w  
                        transporcie dużych zmian nie ma. 
Ogólnie w transporcie dużych zmian nie ma.
Dział 900 -  GOSPODARKA KOMUNALNA – 4.141.855 zł większa o 200.000 zł
– gospodarka ściekowa – 1.176.000 zł – tyle samo co w ubiegłym roku,
– odpady 10.000 zł – bez zmian,
– oczyszczanie miasta – 840.000 zł bez zmian,
– zieleń - 300.000 zł – bez zmian,
Wydatki komunalne powinny wystarczyć, w dodatku zima jest łagodniejsza, czyli nie jest źle. 
Dział 700 – GOSPODARKA MIESZKANIOWA – 1.280.000 zł, wzrost o 460.000 zł, więcej
zaplanowano na fundusz remontowy, wzrost o 300.000 zł.
W tym roku planuje się wypłatę odszkodowania dla mieszkańców, którzy ponieśli nakłady
inwestycyjne  na  gruntach  będących w wieczystym użytkowaniu,  które  to  prawo wygasło.
Planuje się 200.0000 zł.
Kolejne pytania do Pana Burmistrza, czy ta kwota wystarczy i cz kwota 20 000 zł na remonty
pustostanów nie jest za mała? Co prawda wzrosło o 100 % w stosunku do roku ubiegłego, ale
w dalszym ciągu jest  za mała.  Czy w ciągu roku Burmistrz  ją zwiększy,  o  ile  znajdą się
pieniądze, bo degradacja mieszkań szczególnie socjalnych jest zatrważająca. 
SPRZEDAŻ MIENIA – 6,1 mln zł, wzrost o 1 mln zł. Planuje się sprzedaż 38 różnych działek
i  70  lokali  mieszkalnych.  Co roku ubywa nam sporo  mieszkań,  w 2010 r.  planowaliśmy
sprzedaż 100 lokali, w roku 2011 – 80 a w roku 2001 – 70 lokali. Z roku na rok przybywa
mieszkańców skazanych przez  sąd  na  eksmisję,  dla  których gmina powinna zabezpieczyć
lokale a tych jest coraz mniej. 
W związku z tym radny zapytał, czy nie należałoby od roku 2013, zmienić zasady sprzedaży
mieszkań  poprzez  obniżenie  wysokości  ulg  mieszkaniowych  co  automatycznie  ograniczy
sprzedaż mieszkań. 
Na  zakończenie  radny Stanisław Berliński  powiedział,  że  planowane  wydatki  w  działach
dotyczących  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji  są  zaplanowane  na
poziomie zeszłego roku i powinny wystarczyć na wykonanie zadań stojących przed gminą.
Radny będzie głosował za przyjęciem budżetu.
Radny Krzysztof Grylak powiedział, że nie miał zamiaru zabierać głosu, ale po wysłuchaniu
radnego Stanisława Berlińskiego i wypowiedzi Pana Przewodniczącego, jest pełen podziwu,
że Przewodniczący ani razu radnemu nie przerwał. 
Radny K.  Grylak  zacytował  wypowiedź  poprzednika,  która  jest  bardzo  niebezpieczna,  że
pewna grupka ludzi manipuluje resztą. Radny S. Berliński powołał się na kryzys światowy i
nadał  dyskusji  wymiar  globalny.  Radny  K.  Grylak  czytał  sześciokrotnie  budżet,
przeprowadzał rozmowy z mieszkańcami pytając, jaką kwotą chcieliby wesprzeć sferę euro,
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ale  nie  chcą  nawet  o  tym  słyszeć.  Dlaczego  Pan  Burmistrz  nie  zaproponował  jakiegoś
technicznego konta,  które moglibyśmy skierować do Premiera, dzięki temu uzyskalibyśmy
może nie jego przychylność, ale podległych jemu instytucji.  Radny uważa, że to jest godne
uwagi. 
Radny Marek Charzewski zapytał o kwestię związaną z inwestycją, którą ogólnie określamy
jako zespół basenów i hotel na ul. Parkowej. Wydatki w tym budżecie nie są wysokie, bo to
jest 100 tys. zł dla spółki i 300 tys. zł na projekt budowy wykonawczy. Natomiast kwestia to
chcemy w tej chwili robić projekt a na dobrą sprawę nie mamy żadnej wiedzy, w jaki sposób
ten projekt będziemy realizować. 
Mamy  założoną  spółkę,  do  której  na  razie  wstąpił  jeden   podmiot,  czyli  my,  w  dniu
wczorajszym  powiat  na  razie  odłożył  tą  sprawę  i  radny  prosi  Burmistrza  o  przybliżenie
sprawy, w jaki sposób ten projekt, który na 300 tys. zł mamy wykonać będzie realizowany.
Czy znamy już ewentualnie kolejnych udziałowców spółki, czy nadal jest to owiane jakąś
tajemnicą.
Druga kwestia, która budzi niepokój, to kwestia  zadłużenia. Oczywiście tak jak mówiła pani
Skarbnik, ten poziom zadłużenia rzeczywiście nie jest wysoki, 47, 4 % to w porównaniu z
innymi  samorządami,  można  powiedzieć,  że  na  tym samym poziomie.  Natomiast  pewien
niepokój budzi tendencja, patrząc na rok ubiegły, gdzie było  ponad 41 %  w tym roku mamy
47,4 %, a więc zadłużenie rośnie o ponad 6 %, przynajmniej planowanych.  
A więc jeżeli taka tendencja się utrzyma, to za dwa lata osiągniemy próg 60 %, który jest
nieprzekraczalny. Czy pan Burmistrz uważa, że tak szybkie zadłużanie jest sensowne i ma
jakieś uzasadnienie.
Radny Jan Wilk - można na wesoło podejść do zagadnienia jak radny S. Berliński, ale tutaj
do tego pierwszego wstępu radny ma uwagę, że Rada Miasta nie jest „stadem jarząbków” z
filmu Barei „łubu dubu, niech nam żyje prezes klubu”, tylko czasami musi powiedzieć coś
krytycznego nie po to, żeby dzielić społeczeństwo, jak sugeruje radny S. Berliński, tylko żeby
przekazać tę być może niewielką część społeczeństwa, która się obawia o przyszłość miasta.
We wczorajszej Rzeczpospolitej  ukazał się artykuł,  jakby na zamówienie miasta Malborka
cytuję: „dług publiczny to kradzież” a radny Marek Charzewski uważa, że „47 % to nie dużo”.
Są też samorządy, które mają 30% zadłużenie, ale i takie co mają 57% i się nie boją. My też
się  nie  boimy,  ale  słusznie  powiedział  radny  M.  Charzewski,  że  mój  niepokój  i  wielu
mieszkańców  wzbudza  fakt,  że  my  się  ciągle  zadłużamy  i  finansujemy,  tak  naprawdę
dobrobyt,  o  którym  mówi  radny S.  Berliński.  Pana  profesor  Michała  Wojciechowskiego,
znany ekspert powiedział: „ zadłużanie ma wymiar moralny, przede wszystkim moralny, gdyż
jest  to  nieuczciwe  wobec  obywateli  przyszłych  pokoleń.  Spłata  nie  jest  tak  naprawdę
problemem  tej  władzy,  lecz  następnej  władzy.  Żeby  zapłacić  za  ubiegłe  cztery  lata
lekkomyślności,  będą  wystawiać  rachunek  w  przyszłości.  Co  prawda  zadłużanie  się
samorządów  nie  jest  widziane  jako  kradzież,  czy  przestępstwo,  gdyż  jest  to  oczywiście
legalne, choć pozostaje odpowiedzialne i szkodliwe”. 
Często  mydli  się  ludziom oczy zapowiedziami,  ile  to  hojna  władza  przeznaczy na  różne
pożyteczne cele. Ale jeżeli przyjąć, że dług pozwala sfinansować jakieś wydatki pożyteczne a
obywatele wynoszą z tego korzyści, to pożyczka już nie jest taką dobrą rzeczą, ma pewien
związek z kradzieżą. Wtedy bowiem aktualnie żyjący okradają następne, nieświadome jeszcze
niczego  pokolenia,  którym  wystawiają  rachunek  za  swoje  obecne  wydatki.  Jak  wiadomo
upiększanie  rzeczywistości  we  wszelkich  dziedzinach  przez  zmiany  nazw.  Radny  polecił
radnym artykuł „dług publiczny to kradzież”. 
A teraz powiem o naszym budżecie – radny M. Charzewski ma wątpliwości co do ciągłego
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zadłużania się i jest to niedobra tendencja polegająca na tym, że obecny budżet, jeżeli  nie
nazywać go kryzysowym, to na pewno budżetem nierozwojowym, bo jest budżetem stagnacji
i  recesji.  Niektóre  wydatki  jakby tego  nie  rozumiały ciągle  wzrastają  i  wynagrodzenie  w
Urzędzie Miasta w 2010 r. wynosiło 3. 380.733 zł, w 2011 r. - 4.738.388 zł a w 2012 r. będzie
wynosiło 5.251.056 zł, oczywiście za zgodą rady, co stanowi wzrost 10%. Wynagrodzenie w
administracji wzrasta o 12%, budżet spada o 5% i o 3% obsługa długu publicznego, która
wyniesie w tym przypadku 385 tys. zł. Spłaty pożyczek 5.378.057 zł - cytując panią Skarbnik.
Radny pochwalił twórców budżetu, co bardzo dobrze świadczy o pani Skarbnik, że budżet
przygotowany jest rzetelnie i merytorycznie. Ujęła  radnego Wieloletnia Prognoza Finansowa
dlatego, bo jest skonstruowana pod  nadchodzące wskaźniki zadłużenia publicznego, który nas
dotknie już w 2014 r. a kolejne lata będą w to wliczane. I tutaj  mam jedną uwagę, że w jego
skromnej  opinii  nie  jest  to  prognoza  finansowa  oparta  o  rzetelnym  planowaniu,  lecz  na
działaniach,  które mają na celu sztucznie udowodnić,  że nasz samorząd nie przekroczy w
przyszłości parametrów dotyczących wyniku operacyjnego oraz długu.  I to jest dobrze, bo do
tego  się  trzeba  przygotować,  trzeba  w  jakiś  sposób  ją  skonstruować  i  tutaj  zabieg  jest
poprawny oraz świadczy o fachowości pani Skarbnik. 
Generalnie  są  to  moje  uwagi  do  budżetu,  dlatego  powstrzymam  się  od  głosowania  nad
podjęciem budżetu. Po pierwsze, bo jest budżetem cofającym się w stosunku do budżetów z
lat ubiegłych, tak po stronie przychodowej jak i po stronie wydatków. Jeżeli spadają dochody
miasta, to w opinii radnego powinniśmy ograniczać wydatki, natomiast widzę rozbieżności,
o których mówił radny S. Berliński,  pewne wydatki na poziomie ubiegłego roku, niektóre
troszeczkę  w dół, ale są takie wydatki, które nie wiem dlaczego wzrastają. 
Na  wynagrodzenia,  bo  taka  była  mowa  w skali  miasta  (  do  radnego  J.  Markowskiego  )
planujemy wydać 38.548.729 zł,  co stanowi 40% budżetu, to też moim zdaniem kwota za
duża.  Wątpliwość  radnego  dotyczy  też  zespołu  basenów  i  spółki  Centrum  Aktywnego
Wypoczynku, którą powołaliśmy i konieczność jej  dokapitalizowania o 100.000 zł,  bo ona
musi z czegoś istnieć. Ale też mówimy o dotacji 300.000 zł, którą trzeba jej dać, aby osiągnęła
swój cel.
Proszę  o  zwrócenie  uwagi  na  § 5  budżetu  i  co  na  ten  temat  pisze  Regionalna  Izba
Obrachunkowa, to jakoś to przeszło bez echa: „w przedłożonych materiałach skład orzekający
stwierdził  następujące  błędy  i  uchybienia:  rozważenia  wymaga  prawidłowość  zapisu
ustalającego zakres i kwoty dotacji przedmiotowych wykazanych w § 5 uchwały budżetowej”.
Nie do końca jestem przekonany, czy my możemy  przekazać tej nowej spółce 300.000 zł
dotacji. Wnoszę o wykreślenie tej dotacji z projektu budżetu. 
Radny Jacek Markowski, ponieważ został wywołany przez radnego J. T. Wilka, to jak sobie
dobrze przypomina i pamięć radnego nie myli, w głosowaniu nad uchwałą w sprawie łączenie
szkół (tworzenie zespołów) i przekształcenia przedszkoli, to radny J. T. Wilk wstrzymał się. A
te uchwały były jednymi z elementów oszczędności w budżecie.
Ad  vocem  radny  Stanisław Berliński,  ponieważ  nazwisko  radnego  padło  kilka  razy,  bo
prowokacyjnie  jego  wystąpienie  wywołało  dyskusję.  Przypominam,  że  budżet  w  styczniu
planujemy i wniosek jest taki, jeżeli nie ma pieniędzy, dochodów na następny rok, po prostu
nic nie zbudujemy ale budżet będzie w porządku. Czy chodzi o to, aby przeżyć rok i nic nie
zbudować, nie inwestować? Przypominam, że wydatki w tym roku włącznie z inwestycjami są
mniejsze o  13,3 mln zł, a dochody tylko mniejsze 3,4 mln zł, czyli nie jest tak, że  tutaj
mocno wydajemy, ale zmniejszyliśmy wydatki w stosunku do ub. roku  o 13,3 mln zł, to jest
dużo. Dochody są prawidłowe i widząc te trudności, Burmistrz dobrze skonstruował budżet.
Tu należy go pochwalić. Jak pamiętam, w kadencji burmistrza Jana T. Wilka też chwaliłem

13



go, trudno jest rządzić w pojedynkę. 
Ad vocem  radny Krzysztof  Grylak   -  radny S.  Berliński powiedział:  „jak ja nie zabiorę
głosu, to dyskusji tu w ogóle nie ma”. I nikt temu nie zaprotestował, to mnie dziwi.
Radny Sławomir Grudziński - od lat prawie sześciu, zapominamy o kanalizacji miejskiej.
Próbowałem zrobić rozeznanie w innych miejscowościach, między innymi w Braniewie i co
się  okazuje.  Braniewo  jest  skanalizowane  prawie  w  100  %.  Malbork  ma  zaległości
niesamowite i  ten problem jest  większy,  bo stara kanalizacja również jest  w bardzo złym
stanie technicznym. Sądzi, że na ten temat mógłby więcej powiedzieć prezes Oczyszczalni
Ścieków, jaki to ma wpływ na odbiór  ścieków. 
Przewodniczący  Arkadiusz  Mroczkowski  zakończył  dyskusję  i  oddał  głos  burmistrzowi

Andrzejowi Rychłowskiemu, który powiedział:
Budżet to dosyć poważna sprawa i powinniśmy się trzymać realiów. Pytania radnych były
bardzo szczegółowe, ale też i odnoszące się do filozofii budżetu, który tworzymy już od kilku
lat, a ta filozofia jest taka, że Malbork po latach powinien się rozwijać. Jest to związane z
kosztem tych zaległości, z kosztem  finansowania się zewnętrznego. Jesteśmy miastem, który
ma  budżet  około  100  mln  zł  w  tych  ostatnich  latach.  Miasta  inaczej  usytuowane,
uprzemysłowione mają ponad 300 mln zł budżetu i to jest zupełnie inna sytuacja. Tyle mamy i
tyle  możemy  przeznaczyć  na  inwestycje  i  rozwój  miasta,  na  funkcjonowanie  naszych
mieszkańców, na edukację i inne działania, które  zwiera budżet. 
Od kilku lat tak prognozujemy, żeby ten rozwój był w miarę wszechstronny, oczywiście z
naciskiem na inwestycje, na nadrabianie zaległości  z lat ubiegłych, co nie zawsze się udaje.
„Ta kołdra jest za krótka”, jak przerzucamy akcent na inwestycje, to brakuje gdzie indziej. Nie
mamy  dodatkowych  wpływów.  Na  to  nakłada  się  globalny  kryzys  gospodarczy,  który
oczywiście ma olbrzymi wpływ na samorząd. Ten wpływ przekłada się np. na koniunkturę w
mieniu, w sprzedaży nieruchomości. Ten kryzys przyczynił się do tego, że wiele inwestycji
już  zaplanowanych w poprzedniej  kadencji,  nie  doszło  do skutku.  Z wyliczenia  to  kwota
ponad 20 mln zł, która byłaby w budżecie, a jej brak przyczynił się do niewykonania wielu
zadań inwestycyjnych, a środki zewnętrzne, którym się posiłkujemy z kredytów na wkłady
własne, byłyby mniejsze.   
Dzisiaj  można mówić o zadłużeniu,  tylko jakoś  nie  słyszałem wniosków, co zrobić,  żeby
jednocześnie  realizować  potrzebne  inwestycje,  bo  nie  wiem,  co  by  radny  Jan.  T.  Wilk
zaproponował  ludziom.  Łatwo  powiedzieć,  przerwać  budowę  szkoły,  przerwać  budowę
Szkoły Łacińskiej i zrezygnować z 10 mln zł dotacji. Można mieć różne pomysły, ale z ust
radnych niestety żadnego nie usłyszałem. Dlatego to nie są łatwe decyzje. Czasami podejmuję
bardzo  trudne  decyzje,  gdzie  te  środki  przesuwać,  jak  nimi  gospodarować.  Oczywiście
redukujemy wydatki.  Radni  na pewno zwrócili  uwagę,  że w ubiegłym roku weszły nowe
przepisy. Wydatki bieżące i dochody bieżące, które w tamtym budżecie praktycznie różniły się
o 100 czy 200 tys. zł, a w tym o 2,5 mln zł. Jest to efekt działań na początku kadencji, które
miały spowodować właśnie  zmniejszenie tych wydatków, nad którymi radni glosowali, też
nie łatwych. 
Radni, którzy  dzisiaj podnoszą  sprawy wydatków, głosowali, żeby ich nie obniżać. Burmistrz
sądzi,  że  moralnie  nie  mają  prawa  do  tego,  żeby  dzisiaj  mówić,  że  powinniśmy szukać
oszczędności.  
Jeśli chodzi o zadłużenie, korzystamy ze środków i prognozujemy, czasami udaje się gdzieś
zaoszczędzić, np. w tym roku 8,5 mln zł nie wykorzystamy, nie weźmiemy tych środków z
banku. Łatwo policzyć, że to stanowi około 4 % zadłużenia. Przechodzą jeszcze środki, które
uruchamiamy około 3 mln zł, a których moglibyśmy nie uruchamiać, ale kiedy będzie taka
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konieczność na początku roku, zwrócimy ten kredyt, jeśli nie będzie potrzebny. Pokazuje to,
że nie wydajemy pieniędzy, których nie potrzeba wydawać, a wydajemy tam, gdzie są one
konieczne i kierujemy się, przede wszystkim potrzebami ludzi.   

W gospodarce  komunalnej  możemy w budżecie  przeznaczyć  90  tys.zł  na  remonty
pustostanów, to za mało, ale też dobra współpraca w ZGKiM powoduje, iż część środków,
które przeznaczamy na fundusz  mieszkaniowy, trafia na remont pustostanów i sporo udało się
wyremontować. Nie wszystko co jest zapisane w budżecie wprost, nie jest realizowane w inny
sposób, choćby przez spółkę, tak jak w tym przypadku przez ZGKiM.  

Do radnego Jana T. Wilka - sporo oszczędzamy w administracji, ten wzrost, o którym
radny mówi, wynika z bardzo prostego zabiegu. Dziwię się, bo radny pytał o te kwestie na
posiedzeniu komisji i odpowiedziałem mu bardzo czytelnie. Wszyscy członkowie zrozumieli,
ale  widocznie radny Jan.  T.  Wilk  niekoniecznie.  Wzrost  wynika  z  przejęcia  pracowników
Miejskiego  Zespołu  Ekonomiczno  -  Administracyjnego  Szkół.  Z  częścią  pracowników
pożegnamy się do końca roku. 
W sprawie zespołu basenów, to też sprawa, która wywołuje największe emocje. Na sesji Rady
Powiatu  przedstawialiśmy  temat,  jednak  ze  względu  na  to,  że  Starosta  nie  dotarł  na
posiedzenie komisji,  temat odsunięto na następną sesję.  Jest  obietnica Zarządu,  że sprawa
zostanie przedstawiona i konkretna uchwała zostanie podjęta. Uchwała konkretna w sprawie
deklaracji finansowej, co do ewentualnego zaangażowania się w spółkę. Pomysł aquaparku
urodził  się  dużo  wcześniej,  ani  za  obecnej  kadencji,  ani  za  poprzednika.  Pomysł  jest  od
początku samorządu w Malborku, ale zawsze chciano tę inwestycję wybudować by poprawić
potencjał  turystyczny oraz  dla  dla  mieszkańców naszego miasta  i  powiatu.  Mój  sprzeciw
budziło  podejście  do budowy tej  inwestycji.  Na ostatnim posiedzeniu  komisji  radny Wilk
stwierdził,  że  popiera  ten  pomysł,  ale  zabrałby się  do  tego inaczej.  Najpierw pozyskałby
inwestora, środki i wtedy ruszył z pomysłem.. Moja filozofia jest inna, mamy inny projekt,
podejmujemy pewne ryzyko, robimy projekt tego przedsięwzięcia i to już się dzieje. Radni
głosowali  nad  prowizorium.  Pierwszy  etap  projektowania  zostanie  ukończony  w  połowie
przyszłego roku. Zaproponuję radnym przekazanie obiektu z ul. Parkowej do spółki. Mam
nadzieję,  że  w  przyszłym  roku  nastąpi  uzbrojenie  tego  terenu,  a  w  2013  rozpoczęcie
właściwych  prac  inwestycyjnych.  Po  drodze  jeszcze  analiza  finansowa.  Są  już  przykłady
aquaparków w Polsce,  które się samofinansują,  to  jest  pewna wartość dodana,  on nie ma
zarabiać, ale obsługiwać swoje wszystkie finansowe zobowiązania. Natomiast mieszkańcy i
turyści mają korzystać z tej inwestycji, ma to przedsięwzięcie poszerzać ofertę naszego miasta
dla mieszkańców i turystów. Jeśli nam się uda zbilansować, a mam taką nadzieję,  to w 2014 r.
uruchomimy obiekt, który będzie na pewno wielką atrakcją naszego miasta wydłużającą sezon
a  jednocześnie  przedsięwzięciem,  do  którego  nie  będziemy jako  samorząd  dokładać.  Nie
sądzę, żeby nie było stać nas na  to, żeby również u nas taką inwestycję wykonać.   
Bez projektu, bez kosztorysu, bez analizy finansowej nie będziemy w stanie odpowiedzieć na
te państwa pytania i możemy gdybać, a gdybaliśmy wiele, wiele lat w Malborku. Uważam, że
poza mówieniem jeszcze trzeba coś konkretnego robić i podejmować również ryzyko, takie
ryzyko  i  odpowiedzialność  jest  i  w  tym  przypadku.  Państwo  z  prasy  mogą  zapisać,  że
Burmistrz  bierze na siebie,  bo nigdy nie uchyla się od odpowiedzialności  i  od tego, żeby
podejmować ryzyko, jeśli ono ma służyć mieszkańcom. 
 Budżet trudny, ale utrzymujący dotychczasowe tendencje Budżet mocno inwestycyjny,
prawie 19 mln zł na inwestycje. Jest to wielki wysiłek samorządu.  Stać nas na to. A odnosząc
się  do  artykułu  o  którym  mówił  radny  Wilk,  wielokrotnie  brałem  udział  w  różnych
szkoleniach,  z  innymi  autorytetami,  między  innymi  z  profesorem  Kuleszą,  który  mówił
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zupełnie  odwrotnie.  Mówił  tak,  że  jeśli  nie  wykorzystamy szansy rozwoju,  to  ten  pociąg
odjedzie i ja jestem zwolennikiem tej tezy. Dziękuję za wysłuchanie.
Ad  vocem  radny  Jan  T.  Wilk  podziękował  panu  Burmistrzowi  a  co  do  zrozumienia  -
czasami  jest  trudno  zrozumieć  Burmistrza  ideologię.  Burmistrza  rolą  jest  dopracowanie
ideologii a radny pokazał liczby, wzrasta o 12 %  na liczbach, czy pan Burmistrz się z tym
zgadza,  czy  nie.  Radny  pokazał  na  liczbach.  W  administracji  wzrasta  wynagrodzenie  a
zdaniem radnego Jana T. Wilka, nie powinno. 
Natomiast  co  do  Aquaparku,  radny deklarował,  że  popiera  tą  ideę  i  rozumie  Burmistrza,
natomiast nie zgadza się co do metod. Czy słuszne było wydanie 20 tys.  zł  na projekt w
poprzednich latach dot. systemu parku z palmami. Wydane pieniądze zupełnie bezsensownie,
bo nic z tego nie wyszło.  
Burmistrz  odpowiedział  radnemu  J.  T.  Wilkowi  –  radny  nie  rozumie.  Nie  wzrasta
wynagrodzenie w administracji, ponieważ MZEAS był oddzielną firmą, ale  firmą, którą w
100  %  finansował  Urząd  Miasta  Malborka.  Obecnie  pracownicy  weszli  w  strukturę
organizacyjną Urzędu. Czy radny zrozumiał, czy też jeszcze nie?  De facto biorąc pod uwagę
budżet, te pieniądze były w zadaniach zleconych.
Natomiast  co  do  koncepcji,  nie  wydałem  niepotrzebnie  tych  20  tys.  zł  dlatego,  że  bez
koncepcji nie moglibyśmy tworzyć dalej pomysłu na projekt. To jest  etap inwestycyjny w
zadaniach.
Radny Marek Charzewski – pan Burmistrz do końca nam nie odpowiedział co do filozofii
związanej z budową systemu basenów, ale przyjmujemy te wyjaśnienia za dobrą monetę i my
jako  klub  radnych  SLD  postanowiliśmy  udzielić  panu  Burmistrzowi  kredytu  zaufania  i
zagłosujemy za tym budżetem z pewnymi jednak wątpliwościami, które mamy.  
Burmistrz  A.  Rychłowski  powiedział,  że  do  końca  na  wszystkie  pytania  nie  może
odpowiedzieć, bo ten projekt jest tak  skonstruowany, że on się buduje. Chodzi o udziałowców
tej  spółki,  buduje  się  z  kilkoma  podmiotami  Nie  mogę  dzisiaj  mówić  z  kim,  z  różnymi
instytucjami finansowymi i firmami prywatnymi, na dzień dzisiejszy byłoby to niepoważne,
gdyż nie wiem jak te rozmowy się skończą. Pomysł, filozofia rzeczywiście jest budowanie
tego przedsięwzięcia etapami. Uzbrojenie, stan surowy, wykończenie, dlatego, że zatrzymanie
każdego z tych etapów, bo przecież może tak się zdarzyć, że zabraknie  nam pieniędzy, nie
będzie powodować  wykluczenia tej inwestycji,  ale ewentualne jej przesunięcie. 
Oddanie  jej  nawet  rok  później,  nie  jest  żadną  przeszkodą,  gdyż  budujemy ten  aquapark
właśnie wszyscy po to, żeby to zostało dla mieszkańców naszego miasta i powiatu, a nie dla
chwały. 
Więcej głosów w dyskusji, uwag i wniosków nie było.
 
f) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej  i zapytał, kto z
Pań i Panów radnych jest za przyjęciem budżetu Miasta Malborka na 2012 rok.
W wyniku glosowania (głosowało 20 radnych, 17 było – za, 3 – się wstrzymało, przeciwnych
nie  było)  Rada  Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/153/11  w  sprawie  budżetu  Miasta

Malborka na 2012 rok ( zał. nr  4 ).

Ad. pkt 6

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej:

a) projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy  finansowej przedstawiła
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar.  Drugi rok z rzędu Burmistrz przedkłada
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Radzie  oraz  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej  w  Gdańsku  projekt  uchwały  w  sprawie
przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej. Projekt ten zawiera dwa załączniki a mianowicie:
pierwszy to wieloletnią prognozę  finansową na lata 2012 – 2033 oraz drugi załącznik: wykaz
planowanych  realizowanych  przedsięwzięć.  Oprócz  załączników  w  treści  bardzo  ważne
upoważnienie  dla  Burmistrza   Miasta  Malborka  do  zaciągania  zobowiązań  związanych  z
realizacją  zamieszczonych w prognozie przedsięwzięć oraz tytuł umów, których realizacja w
roku budżetowym  i w latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania
jednostki  i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Tutaj ten limit
zobowiązań  jest do wysokości określonych w załączniku nr 2 niniejszej uchwały. 
Skarbnik podkreśliła, że dane, głównie w zał. nr 1, dane liczbowe są zgodne z projektem
budżetu  na  rok 2012.  Skarbnik  pokrótce  omówiła  te  dwa załączniki  do budżetu,  bo wg
Skarbnik są one niezmiernie ważne. 
Załącznik  nr  1  zawiera  między  innymi  dane   historyczne  w  latach  2009  –  2010,
przewidywane  wykonanie  roku  2011  oraz  planowane  na  lata  2012   -  2033.  Wieloletnia
prognoza finansowa   na  lata  2012 -  2033 zakłada  dług  na koniec  2012 r.  w wysokości
46.670.568 zł, co stanowić będzie ponad 47 % planowanych dochodów, natomiast wskaźnik
wpłaty wynosić będzie 9,92. Jednakże  na dzień przedkładania tej prognozy to była data 15
listopada, na dzień dzisiejszy  wiemy, że będziemy aktualizować ten wieloletnią prognozę, a
to  z  tego  powodu,  że  w  roku   2011  nie  zaciągniemy  w  całości   planowanego  kredytu
13.843.128 zł i na dzień dzisiejszy kwota nie wykorzystana tj. 3.843.128 zł.
W związku z powyższym te wskaźniki ulegną zmniejszeniu a one będą się już odnosiły do
dochodów wykonanych. 
W zał.  nr  1  tej  prognozy wszystkie  pozycje  bilansują  się  a  ponadto  spełniają  wskaźniki
określone w obecnie obowiązującej ustawie o finansach publicznych, tj. maksymalnie te 60 i
15, a ponadto do 2014 r. spełniony będzie indywidualny wskaźnik dla gmin, o którym mowa
w art. 243 ustawy o finansach publicznych.
Przechodząc do zał. nr 2, w którym już mamy mniej, natomiast zawarto wykaz wszystkich
przedsięwzięć i  one zostały jakby podzielone w podgrupach i  tak np:  podgrupa 1a,  to są
programy,  projekty  i  zadania  związane  z  udziałem  środków  unijnych  i  bezzwrotnych.
Wymieniono ABC nauki – wyrównywanie szans edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I-III
szkół  podstawowych Miasta  Malborka  w ramach programu operacyjnego Kapitał  Ludzki.
Drugi: kompleksowe przygotowanie terenów inwestycyjnych. Trzeci: Cyfrowo – połączeni-e-
Inclusion na terenie Miasta Malborka i gminy Miłoradz. Odbudowa i wprowadzenie nowych
funkcji  na  terenie  Szkoły  Łacińskiej  w  Malborku.  Aktywizacja  turystyczna  wschodnich
terenów zespołu  muzeum zamkowego w Malborku. Rekultywacja zamkniętych wysypisk w
Malborku  i  kwatery w Miniętach.   Skarbnik  podała,  że  w prognozie  tej  w wykazach  są
wymienione wyłącznie przedsięwzięcia wieloletnie. 
Następną grupą jest  1c i  to są projekty,  programy i zadania ze środków własnych i  są tu
wymienione między innymi: infrastruktura techniczna  Stare Miasto, parking ul.  Warecka,
projekt budowlano-wykonawczy kompleksu basenów wraz z hotelem przy ul. Parkowej 3 w
Malborku jako dotacja dla OSiR , Szkoła Łacińska – wydatki poza projektem oraz budowa
Szkoły Podstawowej Nr 3. 
Ponadto inną  drugą grupą to są umowy, których realizacja w roku  bieżącym i w latach
następnych  jest  niezbędna  do  zapewnienia  ciągłości  działania  jednostki,  których  termin
płatności   przypada  w  okresie  dłuższym   niż  rok  i  są  tu  oddzielnie  wyznaczone  limity
kwotowe dla naszych jednostek. 
Trzecią grupą to są gwarancje i poręczenia udzielone przez miasto Malbork, to najdłuższe
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przedsięwzięcie  w związku z czym nasza wieloletnia prognoza  finansowa jest taka długa,  i
te  przedsięwzięcia  w  zał.  są  szczegółowo  opisane  odnośnie  nazwy i  jaka  spółką  zostały
poręczone kwoty przez miasto.
Dzięki   projektowi tej  uchwały dokonano analizy możliwości inwestycyjnych miasta  oraz
dokonano w pewien sposób też przez wskaźniki oceny zdolności kredytowej.
Na sam koniec Skarbnik zaznaczyła, że Regionalna Izba Obrachunkowa nie  wniosła żadnego
zastrzeżenia  do tej uchwały.

b) Uchwałę  Nr  101/g121/F/I/11  składu  orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w
Gdańsku z dnia 30 listopada 2011 r.  odczytał Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny

( zał. nr 5 ).

c)  opinie poszczególnych Komisji przedstawili Przewodniczący, i tak: Komisji Gospodarki
Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji; Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta; do
spraw Społecznych; Oświaty, Kultury i Sportu. Opinie są jednogłośnie pozytywne;

d)  Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Józef Barnaś powiedział, że wszyscy
członkowie Komisji głosowali – za.

e) Radni nie zabierali głosu w dyskusji.

f) Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projektem  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
wieloletniej prognozy  finansowej.
Rada  Miasta  w  głosowaniu  (  głosowało  20  radnych,  wszyscy  za)  jednogłośnie  podjęła
Uchwałę Nr XIV/154/11 w sprawie  przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

(zał. nr 6 ).

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.

Ad. pkt 7

Przyjęcie uchwał w sprawie:

a) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta na 2011 rok – XII zmiana. 

    Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar - w projekcie uchwały XII zmiana
budżetu dokonano zmiany dochodów zgodnie z zał. nr 1, zmiany wydatków  zgodnie z zał. nr
3 oraz zaktualizowano zał. nr 3 dot. planu przychodów i wydatków zakładów budżetowych
oraz  dochodów  własnych  jednostek  na  rok  2011.  Na  komisjach  w  tym  tygodniu  został
zaktualizowany  ten  załącznik  i  dostarczono  także  od  tej  pierwotnej  wersji.  Skarbnik
powiedziała, że w zakresie wydatków ważną pozycją jest zabezpieczenie  120 tys. zł na zwrot
środków,  który  został  uznany  za  instytucję  wdrażający  projekt:  Aktywizacja  turystyczna
wschodnich terenów zespołu zamkowego w Malborku na niezakwalifikowane wydatki, jest to
ważna pozycja.  Dużymi kwotami jest tutaj zdjęcie z planu dochodów i wydatków w zakresie
potencjalnych tytułów poręczeń. 
Reszta jest szczegółowo omówiona w uzasadnieniu, jeżeli będą pytania, to odpowiem. 
Projekt uchwały zaopiniowały Komisje: Finansowo – Budżetowa; Rozwoju Gospodarczego i
Promocji  Miasta;  Oświaty,  Kultury  i  Sportu;  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i
Komunikacji. Opinie są pozytywne.
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Radni nie mieli uwag i pytań.

Rada Miasta poprzez głosowanie (głosowało 20 radnych, wszyscy – za )  jednogłośnie podjęła
Uchwałę Nr XIV/155/11 w sprawie zmian budżetu miasta na 2011 rok – XII  zmiana

( zał. nr 7 ).

b) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy PWiK sp. z o.o. w Malborku za zbiorowe

zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków  na  terenie  Miasta  Malborka.

Naczelnik  Wydz.  RGP Katarzyna  Kostrzewa  –  Rzoska  powiedziała,  że  uchwała  dot.
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków.
Cena z tytułu odprowadzenia wody tj. 2,86 zł a pierwotna wynosiła 2,73 zł tj. wzrost o około
4,8 % brutto, da nam to kwotę 3,09 zł. Natomiast cena za transport wzrasta   z kwoty 0,94 zł
na 0,98 zł, brutto tj. 1,06 zł. Koszty związane ze zwiększeniem tej taryfy są omówione w
uzasadnieniu do tej  uchwały.  Wniosek taryfowy został przedłożony w terminie, wzrost tej
ceny  jest  uzasadniony między innymi  zakończeniem inwestycji  stacji  uzdatniania wody,
oddaniem inwestycji w 2011 r. i rozliczaniem jej w przyszłym roku  z dniem 1 stycznia 2012.
Do tego obsługa kredytu, który został zaciągnięty na realizację tej inwestycji, amortyzacja i
wszystkie inne koszty związane  z obsługą.  Inwestycji na ponad 12 mln zł.  

Opinie  Komisji:  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji;  Rozwoju
Gospodarczego i Promocji Miasta są jednogłośnie pozytywne. 
Przewodniczący Komisji do Spraw Społecznych Leszek Witkiewicz powiedział, że Komisja
ma zastrzeżenia co do komunikatywności. Jest podana opłata abonamentowa od 3,40 zł do
135,84 zł, brakuje rubryki od czego to jest zależne. Przeciętny obywatel, który przeczyta to
zapyta, jaka mnie obowiązuje stawka? i okaże się, że z tego załącznika to nie wynika. Jest to
podstawowe zastrzeżenie. Opinia Komisji jest pozytywna z tym zastrzeżeniem. 

Naczelnik Wydz.  RGP wyjaśniła,  że  rzeczywiście  wcześniej  aż do 2006 r.  podawaliśmy
przekroje średnic wodomierzy, w tej chwili podajemy tu opłatę abonamentową od  1 do 8,
która wynika z różnych przekrojów i znajduje swoje uzasadnienie we wniosku taryfowym.
Taka praktyka jest stosowana już od 2007 r. i tu nikt nie zgłaszał zastrzeżeń.

Uwagi, wnioski radnych:
Radny  Krzysztof  Grylak  –  w  związku  przywoływanym  już  wielokrotnie  kryzysem
powiedział,  że ten kryzys toczy portfele mieszkańców. Na dzisiejszej sesji pojawił się już
głos, że następuje przepaść między wąską grupą ludzi bogatych, a większością, która boryka
się  z  biedą.  Bogatym  obojętne  jest  ile  ta  woda  będzie  kosztowała,  nawet  i  100  %  jak
podrożeje, to wiele nie będą się przejmować. Tymczasem są ludzie, z którymi radny ma do
czynienia,  którzy  już  oszczędzają  na  wodzie,  oszczędzają  na  wielu  innych  rzeczach.  W
związku z tym proponuje, aby przynajmniej te ceny zamrozić na rok, może dwa, chociaż są
racjonalne przesłanki,  żeby się  oprzeć na jakiś  wskaźnikach statystycznych.,  który będzie
dotknięty podwyżką  i jest Praktycznie dla radnego jest nie do przyjęcia., ponieważ realny byt
mieszkańców  pogorszy się jeszcze. Będzie głosował przeciw. 
Przewodniczący Rady prosi złożyć wniosek na piśmie, jakie propozycje, jakie zamrożenia?
Radny K. Grylak - nie ma wniosku, będzie głosował przeciw. 
Radny Marek Charzewski –  to, że używa się do wyliczenia tej podwyżki wskaźników, to
słusznie i z tych wskaźników, które wzięto do wyliczenia tej kwoty nie wynika, żeby  woda
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musiała  zdrożeć  o  prawie  5  %.  Za  chwilę  będziemy  głosować  taryfę  Przedsiębiorstwa
„Nogat”, które na podobnych wskaźnikach pracowało i tam podwyżka za ścieki wynosi 2,35
%. Na posiedzeniu Komisji Finansowo – Budżetowej tłumaczono radnym, że taka wysoka
podwyżka jest związana z koniecznością obsługi zadłużenia. Radny zapytał jak długo będzie
spłacany ten kredyt i czy to oznacza, że w takim razie co roku będzie podwyżka około 5 % a
może i  więcej? Jeżeli będzie wyższa inflacja, ceny wody będą podwyższane. 
Radny Jan T. Wilk jest zdecydowanie przeciw takiej podwyżce, chociaż uważa, że ona się
dokonuje bez winy  zarządu tej spółki Spółka jest prowadzona prawidłowo przez panią Prezes
i załogę, natomiast winę za tak drastyczną podwyżkę cen wody, bo ona wygląda niewinnie 4,7
%, ale od 2006 r. cena wody wzrosła w Malborku o 26 %.  Radny uważa, że jest to personalna
wina osobiście pana Burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, który zawnioskował o wycofanie
dużego projektu wodno – ściekowego.  To był błąd. Dowodem tego jest uzasadnienie: „na
wzrost taryfy za wodę wpływa m. in. przejęcie na majątek PWiK w Malborku sp. z o. o. Stacji
Uzdatniania  Wody  o  wartości  netto  12.291.299,38  zł.  Ponadto  spółka  spłaca  kredyt
preferencyjny w wysokości 7.500.000 zł, roczna kwota rat kapitałowych wynosi 882.000 zł
plus  odsetki  itd.”  W kapitalizmie  nie  ma  nic  za  darmo,  a  teraz  płacimy cenę  za  swoją
naiwność.  
Radny  Sławomir Grudziński powiedział,  że  ta  podwyżka  cen  wody jest  spowodowana
głównie  przerzuceniem  kosztów  budowy  na  firmę  wodociągi.  To  zadanie  powinno  być
wykonane  w  ramach  budżetu  miasta  i  aportem  przekazane  na  majątek  wodociągów.
Tłumaczenie,  że w ten sposób uniknęliśmy 19% wat-u,  jest  jak gdyby w pewnym sensie
oszukanie nas , bo jak zbilansujemy koszty obsługi tego 10-cio letniego kredytu to wyjdzie, że
nie państwo, ale banki wzbogaciły się. 
Odpowiadając na pytanie radnego Marka Charzewskiego Naczelnik Katarzyna Kostrzewa –

Rzoska  powiedziała,  że  jest  to  kredyt  zaciągnięty  w  wysokości  7,5  mln  zł  na  Stację
Uzdatniania Wody w Banku Ochrony Środowiska z dopłatami zrealizowania odsetek przez
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska na warunkach następujących: wysokość dopłat
0,6 % z konta weksli i dopłaty do kredytu do 6 lat i okres kredytowania do 10 lat. Na 2012
rok przypada spłata rat kapitałowych, tak jak było napisane w uzasadnieniu w wysokości 882
tys. zł. Natomiast odsetki w stosunku rocznym tj. 3,8 % 73.500 zł miesięcznie. 
Burmistrz Andrzej Rychłowski - cała procedura związana z działaniem dot. budowy Stacji
Uzdatniania Wody to nie jest pomysł, który specjalnie mnie uszczęśliwił. Natomiast na pewno
radny  to  pamięta  za  swojej  kadencji,  takie  były  ograniczenia  czasowe  budowy  Stacji
Uzdatniania Wody w Malborku i  czy gmina chciała,  czy nie,  musiała  tą  stację  budować.
Inaczej płacilibyśmy olbrzymie kary za niewykonanie tego zadania, to po pierwsze. Po drugie
zdrowie mieszkańców, aczkolwiek wszyscy mamy uwagi do wody, ale to wynika z innych
czynników, że dopuszczalna ilość wapna w tej wodzie jest duża.  Są prowadzone rozmowy z
panią  Prezes  o  tym,  co  robić,  aby  poprawiać  jakość  wody,  ale  pod  względem
bakteriologicznym  ona  jest  nieporównywalnie  zdrowsza.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  samą
inwestycję, to już nie chcę wracać, ale skoro radny mówi personalnie, to też odpowiadam
personalnie, żeby ten projekt wodno-ściekowy około 100 mln zł  był zrealizowany, to ta woda
kosztowałaby nie 26 % więcej przez te kilka lat, tylko 200 % więcej, bo radny Jan T. Wilk w
ogóle nie  ma szacunku do tego co planowaliście,  już nie  wspominając o tym,  że zostały
wyrzucone pieniądze na projekty, które nie są potrzebne, to jest jakby  inna kwestia, więc o
tym nie rozmawiajmy. 
Natomiast  na  pytanie  radnego  S.  Grudzińskiego  o  kredyt,  Burmistrz  po  raz  kolejny
odpowiada, że inwestycja była tańsza, bo była realizowana przez firmę, była zrobiona jak
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najtaniej to było możliwe, był przetarg, była cała procedura, natomiast jak radny myśli,  że w
budżecie pieniądze się biorą znikąd, to  radny jest  w błędzie.  Będąc radnym w pierwszej
kadencji,  to  powinien  radny  takie  podstawowe  rzeczy  wiedzieć.  Przenoszenie  tych
niestworzonych historii w miasto powoduje, że ludzie są zdezorientowani. Mówienie o tym,
że inwestycja realizowana przez miasto byłaby tańsza, jest jakimś kuriozum i Burmistrz nie
jest w stanie radnemu wytłumaczyć i nawet nie ma takiego zamiaru, bo widzi po radnym, że
będzie z tym problem. 
Więcej uwag nie było i Przewodniczący Rady zakończył ożywioną dyskusję.
Rada Miasta ( głosowało 20 radnych, 16 było – za, 2 się wstrzymało i 2 było przeciwnych )
podjęła  Uchwałę Nr XIV/156/11 w sprawie zatwierdzenia taryfy    PWiK sp. z o.o. w

Malborku za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i  zbiorowe   odprowadzanie ścieków na

terenie Miasta Malborka ( zał. nr 8 ); 

 c)  Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy Przedsiębiorstwa „Nogat” sp. z o.o. w

Kałdowie Wsi za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Malborka przedstawiła
Naczelnik Wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa – Rzoska,  która powiedziała, że powyższa
uchwała dotyczy taryfy za oczyszczanie ścieków. Proponowany jest wzrost o 8 groszy tak jak
napisano  w  uzasadnieniu  tj.  około  2,35  %.  W taryfie  uwzględniono  koszty  związane  z
realizacją  inwestycji,  która  będzie  zakończona  w  przyszłym  roku  oraz  realizacją  zadań
ujętych w planie modernizacji,  który został uchwalony na poprzedniej sesji,  te wydatki są
planowane  na poziomie  1,5 mln zł. Spółka również zaciągnęła kredyt w niższej wartości a
niżeli  w  przypadku  PWiK,  tj.  kredyt  na  poziomie  3,5  mln  zł  z  dopłatami  również
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Opinie  Komisji:  Gospodarki  Komunalnej,  Mieszkaniowej  i  Komunikacji;  Rozwoju
Gospodarczego i Promocji Miasta i Komisji do Spraw Społecznych są pozytywne.
Radni nie mieli uwag i wniosków.

W wyniku  glosowania  (  głosowało  20  radnych,  17  –  za,  2  było  przeciwnych  i  1  głoś
wstrzymujący się ) Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XIV/157/11 w sprawie zatwierdzenia

taryfy Przedsiębiorstwa „Nogat” sp. z o.o. w Kałdowie Wsi za zbiorowe odprowadzanie

ścieków na terenie Miasta Malborka ( zał. nr 9 ).

d)  Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  w  spółce  Centrum  Aktywnego

Wypoczynku w Malborku sp. z o.o. omówiła Naczelnik Wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa –

Rzoska.  Na wstepie wprowadziła autopoprawkę,  która wynikła z błędu przeliczeniowego.
Wartość udziałów w tej spółce, która została zawiązana 16 grudnia br. nie wynosi 1 tys. zł a
500 zł, w związku z  tym treść w  § 1 będzie  następująca  po nawiasie: „w formie wkładu
pieniężnego w zamian za 200 udziałów po pięćset zł każdy”. To generalnie nie wpłynie na
treść merytoryczną tej  uchwały i  nie zmieni kwoty 100 tys.  zł,  o którą wnioskujemy, aby
podwyższyć  kapitał  założycielski  w  tej  spółce.  Na  posiedzeniu  Komisji  Finansowo  –
Budżetowej  zadano  pytanie  na  co  spółka  przeznaczy  środki  pochodzące  z  podwyższenia
kapitału? Tak jak to krótko w uzasadnieniu zostało napisane, środki będą to przeznaczone  na
bieżące funkcjonowanie spółki,  a  więc na to,  aby spółka mogła przygotowywać projekty,
wnioski o dofinansowanie. 
Przewodniczący poprosił radnych o naniesienie poprawki i poddał ją pod głosowanie.
Za poprawką głosowało 20 radnych, czyli jednomyślnie została zaakceptowana. 
Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji
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Miasta są pozytywne.

Uwagi, wnioski radnych:
Radny  Krzysztof  Grylak  –  jak  tego  doświadczyliśmy,  powołanie  do  bytu  nawet  bez
znajomości statutu Centrum Aktywnego Wypoczynku poruszyło moce, bo „100 tys. zł a na
przedbiegu  i  40  ha  działki”,  obszary  szczególnie  cenne  w  tamtym  okręgu.  Ogólne
przerzedzenie parku, to też radny z tym kojarzy,  jak przedbieg taki, a nawet jak Burmistrz
zakomunikował w Radzie Nadzorczej, pełen wolontariat i bezinteresowność. Ostatni akcent
przekonuje  radnego,  że  kroi  się  tam  niezły  interes.  Radny  przypuszcza,  że  w  Radzie
Nadzorczej, choćby takiego MZK, co to kompletnie niedochodowy, za darmochę nikt by nie
siedział. A tu jak kto wie szafa na trzech nogach. Jest to interpretacja radnego. Radnemu też
by się tam chciało pracować, a jak nie jemu, to chociaż jego rodzinie, ale samorządowcowi to
nie bardzo przystoi., Gdyby ktoś z radnych zauważył, że u radnego K. Grylaka takie ciągoty
się pojawiły, to niech alarmuje, by tą drogą nie doszło do pohańbienia rady.  
Z drugiej strony radny zdaje sobie sprawę, że nie jest samotną wyspą, dlatego może tylko
skromnie przyobiecać, że i on odwdzięczy się bacząc,  by obsady stanowisk i wchodzenia w
udziały u  innych  także  nie  miały  podłoża  genetycznego.  Jak  to  zwykli  mawiać  Rosjanie
…......,  co  w  języku  tubylczym  brzmi  „zaufanie  jest  dobre  ale  lepszą  jest  kontrola”.
Oczywiście radny będzie głosował za uchwałą.
Burmistrz Andrzej Rychłowski czuje się w obowiązku powiedzieć dwa zdania, po pierwsze
jeśli chodzi o Radę Nadzorczą to był taki zamiar, że ma pracować społecznie. Natomiast po
analizie  finansowej  przedsięwzięcia  okazuje  się,  że  podatek,  który  spółka  musiałaby
odprowadzać  od  pobranych  kwot,  byłby  większy  od  bardzo  symbolicznej  kwoty,  czyli
ustalono,  że  to  będzie  po  100 zł  dla  członka Rady Nadzorczej  po  to,  żeby mniej  spółka
płaciła.  To po pierwsze,  żeby tutaj  być w zgodzie z  czystym rachunkiem ekonomicznym.
Moglibyśmy więcej wydatkować nie płacąc, tj. pewna zawiłość księgowa i finansowa. 
Natomiast co do członków Rad Nadzorczych to osoby, które w niej występują mają takie
uprawnienia a radny K. Grylak ich nie ma, a szkoda.  
W teorii zyskują te tereny, a miasto jako właściciel terenów sporo zyska na tej inwestycji w
rejonie.  
Radny Krzysztof  Grylak ad vocem do wypowiedzi  Burmistrza,  bo nie  wie,  czy dobrze
zrozumiał - płacąc wydatkujemy mniej?
Tak,  musielibyśmy odprowadzić  podatek,  który jest  przyjęty w przepisach.  W przypadku,
kiedy byśmy nie płacili członkom rady nadzdorczej – powiedział Burmistrz,  a płacąc 100 zł
członkom rady nadzorczej,  płacimy mniej,  będzie  to  niewielka  kwota,  natomiast  finalnie
wyszłoby więcej. 
Radny Jan T. Wilk popiera pomysł Aquaparku, ale nie popiera spółki Centrum Aktywnego
Wypoczynku. Nie powinna powstać w takim kształcie, ponieważ powinno się przekształcić
OSiR w spółkę i wtedy radny rozumie wydatki na Radę Nadzorczą, na prezesa, na księgową.
Dzisiaj uważa, że wydatki  tzw. osobowe są zbyt duże i tam jest potencjał do wykorzystania.
Zakładanie  kolejnej  spółki,  wchodzenie w koszty,  nie  wróży nic  dobrego i  to  jest  zdanie
radnego. Nie rozumie Burmistrza. Więcej uwag nie było.

W  drodze  glosowania  (głosowało  20  radnych:  18  było  –  za,  1  się  wstrzymał  i  1  był
przeciwny  )  Rada  Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/158/11  w  sprawie  podwyższenia

kapitału w spółce Centrum Aktywnego Wypoczynku w Malborku sp. z o.o. ( zał. nr  10).
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e) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w

latach  2012  –  2015 przedstawił  Dyrektor  MOPS  Jacek  Wojtuszkiewicz. Przyjęcie
proponowanej uchwały wynika bezpośrednio z ustawy o przeciwdziałaniu i przemocy oraz
ustawy o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych
ustaw. Jest to czysta formalność, ośrodek pomocy społecznej cały czas podejmuje działalność
na rzecz osób krzywdzonych, na rzecz osób, które są poddawane  przemocy. Natomiast w tej
chwili jest to bardziej sformalizowane i taki program  musi zostać przyjęty. 
Przewodniczący Komisji do spraw Społecznych powiedział, że przyjęcie takiego programu
jest przez Komisję akceptowany w całości. Natomiast po raz kolejny radni stwierdzają, że
uściślenie pewnych zadań pociąga za sobą konieczność uściślenia poszczególnych wydatków.
Decyzje zapadają „na górze”co trzeba zrobić, ale zadecydować ma rada. My na realizację
tego programu jakiś specjalnych środków nie mamy. Jeśli się zmieścimy w tym budżecie,
którym dysponuje MOPS, a on jest niewystarczający na rzeczywiste potrzeby. Jeśli do tej
pory dało się radę, to może również i teraz. Jest sporo sytuacji tego typu, które nas niepokoją,
że zaleca się konieczność oparcia swoich działań na osobach z zewnątrz, ale czy one zechcą
robić to społecznie? to jest wielki znak zapytania. I to Komisję najbardziej bulwersowało.
Komisja postanowiła w tym roku jeszcze nie przesądzając, w którym miesiącu, poddać na
posiedzeniu  Komisji  dokładnej  analizie   jak  ta  sytuacja  się  kształtuje,  jakie  generuje
dodatkowe koszty,  jak  sobie  MOPS radzi  i  wówczas  zobaczymy,  może  trzeba  będzie  na
przyszły rok składać dodatkowe wnioski do budżetu. 
Radny Krzysztof Grylak uważam, że działania administracyjne, których zręby prawne leżą
przed nami, one są skutkiem pewnego zjawiska , które występuje w społeczeństwie.  Będę
głosował za programem, bo konieczność zmusza, podzielę się jednak z radnymi refleksją a
mianowicie, znany jest mi przypadek, kiedy nawet zwyrodniała matka rzuciła się pod pociąg
chcąc ratować swoje dziecko, nie znany jest mnie przypadek, żeby to poruszyła jakakolwiek
komisja.   Przepraszam,  ale  chciałem zaakcentować szersze  zjawisko społeczne,  z  którym
mamy do czynienia. 
Więcej uwag i wniosków nie było.

Rada  Miasta  jednogłośnie  (głosowało  20  radnych,  wszyscy  –  za)  podjęła Uchwałę  

Nr  XIV/159/11  w  sprawie  przyjęcia  programu  przeciwdziałania  przemocy  w

rodzinie w latach 2012 – 2015 ( zał. nr 11 ).

f) Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  i  przystąpienia  do  realizacji   projektu  pn.

„Partnerstwo i strategia – nasze narzędzia do wyprzedzania zmian gospodarczych w Mieście

Malborku” dofinansowanego w ramach Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet

VIII. Regionalne kadry gospodarki  Działanie 8.1 Rozwój pracowników i przedsiębiorstw w

regionie  Poddziałanie    8.1.2  Wsparcie  procesów  adaptacyjnych  i  modernizacyjnych  w

regionie Numer konkursu: 01/POKL/8.1.2/2011 zreferował z–ca Burmistrza Maciej Rusek.
Z satysfakcją  rekomenduję pozytywne głosowanie nad podjęciem tej uchwały. Jest to duża
kwota  i  paląca  potrzeba dokonania  tej  aktualizacji  i  w ogóle  wszystkich  dokumentów  z
lokalnymi przedsiębiorcami w ramach rewitalizacji, by uspokoić ewentualnych praktyków, że
tu  nie  chodzi  o  chowanie  kolejnych  dokumentów  do  szafy.  Od  2012  r.  w  zakresie
programowania  lokalne  strategie  będą  w  istotny  sposób  miały  odbicie  w  strategiach
województw, a te po raz pierwszy na taką skalę będą miały wpływ na konkretne pieniądze do
gmin. Innymi słowy, to co zapisane w strategii i to co wyznaczone w strategii będzie miało
bezpośrednie  przełożenie  na  pieniądze  kierowane  do  samorządów.  Dlatego  to  jest  takie
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ważne. Ta kwota pozwala nam na poważne podejście do tematu i zrobienie między innymi,
największych  w  skali  badań  społecznych  i  konsultacji.  Proszę  zatem  o  przychylne
potraktowanie tego projektu uchwały. 
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna. 
Radni nie mieli uwag.

W wyniku głosowania jakie zarządził Przewodniczący Rady ( głosowało 20 radnych, wszyscy
– za ) Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIV/160/11 w sprawie zatwierdzenia i

przystąpienia do realizacji  projektu pn. Partnerstwo i strategia – nasze narzędzia do

wyprzedzania zmian gospodarczych w Mieście Malborku” dofinansowanego w ramach

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VIII. Regionalne kadry gospodarki

Działanie  8.1  Rozwój  pracowników  i  przedsiębiorstw  w  regionie  Poddziałanie  8.1.2

Wsparcie procesów adaptacyjnych i modernizacyjnych w regionie  Numer konkursu:

01/POKL/8.1.2/2011 ( zał. nr 12 ).

g) Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  i  przystąpienia  do  realizacji  projektu  pn.

„ELMOS – Introducing elektric mobility as intermodal transport mean in small & medium

cities of South Baltic area omówił z–ca burmistrza Maciej Rusek, który powiedział: Nie jest
to projekt dotyczący rowerzystów. Projekt „ELMOS” ma celu poprawę bezpieczeństwa w
przestrzeni publicznej. Jest to duża kwota  230.940,00 euro rozłożona na trzy lata budżetowe.
Projekt ma trwać 2,5 roku,  oprócz prac koncepcyjnych w ramach tego projektu. Niewidzialna
infrastruktura  rowerowa  wbrew  nazwie,  to  jest  infrastruktura  drogowa,  nie  dedykowana
rowerzystom, tylko przy okazji jej wykonania,  poprawi bezpieczeństwo ruchu rowerowego
albo ruchu w ogóle, w tym rowerowego. 
Opiniowały Komisje: Finansowo – Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta.
Opinie tych komisji są pozytywne.  
Radni nie mieli uwag i wniosków.

Przewodniczący poddał omawiany projekt uchwały pod głosowanie. Głosowało 20 radnych,
wszyscy  –  za  ).  Rada  Miasta  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr XIV/161/11  w  sprawie

zatwierdzenia i przystąpienia do realizacji projektu pn. „ELMOS – Introducing elektric

mobility as intermodal tranmsport mean in small & medium cities of South Baltic area

( zał. nr 13 ).

h) Projekt  uchwały  w  sprawie  oświadczenia  o  zabezpieczeniu  środków  na  inwestycję

związaną  z  zakupem  mikrobusa  w  ramach  „Programu  wyrównywania  różnic  między

regionami  II  –  obszar  D  realizowanego  przez  Państwowy  Fundusz  Rehabilitacji  Osób

Niepełnosprawnych uzasadnił z–ca  burmistrza  Jerzy  Skonieczny,  który powiedział,  że
spełnieniem potrzeby  Miasta  Malborka,  polegającej  na  braku  środka  transportu  dla  osób
niepełnosprawnych jest właśnie ta uchwała. Na ten cel udało nam się pozyskać dość poważne
środki.  Kwota  zakupu  mikrobusu  będzie  znaczna.  Mikrobus  będzie  przyporządkowany
Szkole Podstawowej  Nr 5,  tam gdzie istnieją  oddziały specjalne  – klasy integracyjne.  Ta
szkoła  będzie  zajmowała  się  pomocą  w dowozie  osób  niepełnosprawnych,  ale  i  również
rozważamy możliwość dowozu osób niepełnosprawnych do Gminy Miłoradz. 
Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta oraz
do Spraw Społecznych są pozytywne.  
Uwag i wniosków nie było.

24



Rada  Miasta  jednogłośnie  (głosowało  20  radnych,  wszyscy  –  za)  podjęła  Uchwałę  

Nr  XIV/162/11  w  sprawie  oświadczenia  o  zabezpieczeniu  środków  na  inwestycję

związaną z zakupem mikrobusa w ramach „Programu wyrównywania różnic między

regionami II – obszar D realizowanego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób

Niepełnosprawnych ( zał. nr 14  ).

i)  Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 385/XLVII/02 Rady Miasta Malborka z

dnia 20 czerwca 2002 roku w sprawie ustalenia regulaminu dotyczącego sposobu podziału

środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli przedstawiła p.o. naczelnika

Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Małgorzata  Krysik.  Uchylenie  tej  uchwały  jest
związane  z  zapisem rozporządzenia  w sprawie  sposobu  podziału  środków na  wspieranie
doskonalenia zawodowego nauczycieli,  które określa, iż plan takiego dofinansowania, jest
określany corocznie przez organ prowadzący, w porozumieniu z dyrektorami szkół.  Taki
plan  corocznie  będzie  określany  stosownym  zarządzeniem Burmistrza  Miasta  Malborka.
Dodatkowo projekt ten uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez związki zawodowe
działające w mieście. 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

Rada  Miasta  jednogłośnie  (głosowało  20  radnych  –  wszyscy  za)  podjęła  Uchwałę  

Nr XIV/163/11 w sprawie  uchylenia uchwały nr 385/XLVII/02 Rady Miasta Malborka z

dnia  20  czerwca  2002  roku  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  dotyczącego  sposobu

podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli ( zał. nr 15   ).

j) Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy uzdolnionym dzieciom i młodzieży w

Mieście Malborku oraz  form i zakresu tej pomocy omówiła  p. o. naczelnika Wydz. OKS

Małgorzata Krysik. W dniu 30.11.2011 r. Rada Miasta Malborka podjęła uchwałę w sprawie
„Lokalnego  Programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży  w  mieście
Malborku”. W przypadku przyjęcia takiego Programu, organ stanowiący jednostki samorządu
terytorialnego określa szczegółowe warunki udzielania pomocy dzieciom i młodzieży oraz
formy i zakres tej pomocy w szczególności stypendia dla uzdolnionych uczniów oraz tryb
postępowania  w tych sprawach. W związku z powyższym dzisiejszy projekt został radnym
przedłożony.  
Przewodniczący  Komisji  Jacek  Markowski  powiedział,  że  w  projekcie  tej  uchwały
proponuje dwie zmiany: w załączniku w  § 1 pkt 3 wykreślić „zamieszkującego na terenie
Miasta  Malborka”.  Chodzi  o  to,  żeby utrzymać uzdolnionych uczniów,  którzy chodzą do
naszych szkół spoza naszego terenu, promując szkołę do której uczęszczają, i nasze miasto a
nie są zameldowani tutaj, żeby również mogli korzystać z przydzielania tego typu nagród. Jest
to wniosek Komisji.
Wyżej przedstawiony wniosek Komisji otrzymał 18 głosów – za, 2 radnych się wstrzymało,
przeciwnych nie było.
Drugi wniosek Komisji również dot. załącznika: w § 5 pkt 1 pdpt 1) na końcu zdania dodać
wyrazy „nie dotyczy klas I-III szkół podstawowych”.
Za  poprawką  zgłoszoną  przez  Komisję  OKS  głosowało  18  radnych,  2  się  wstrzymało,
przeciwnych nie było. 
Opinia Komisji OKS dot. projektu uchwały wraz ze zmianami jest pozytywna. 
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Przewodniczący Rady prosi, o sporządzanie wszystkich wniosków dot. uchwał na piśmie. 

W wyniku głosowania (głosowało 20 radnych: 19 było – za, 1 się wstrzymał) Rada Miasta
podjęła  Uchwałę  Nr  XIV/164/11  w  sprawie  zasad  udzielania  pomocy  uzdolnionym

dzieciom i młodzieży w Mieście Malborku oraz  form i zakresu tej pomocy ( zał. nr  16  ).

Ad. pkt 8

Przekazanie skargi pani Marty Kuhl do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący  Arkadiusz  Mroczkowski  powiedział,  że  pan  Wojewoda  Pomorski
przekazał  zgodnie  z  właściwością  rzeczową  skargę  pani  Mary  Kuhl  z  dnia  
16 września 2011 r.  do Rady Miasta Malborka jako organu właściwego w przedmiotowej
sprawie. Właściwym organem Rady Miasta do rozpatrzenia skargi jest Komisja Rewizyjna.
W związku z tym Przewodniczący zapytał  radnych:  kto jest  za przekazaniem skargi  pani
Marty Kuhl do rozpatrzenia przez  Komisję Rewizyjną, proszę podnieść rękę. 
 
Za przekazaniem skargi głosowało 19 radnych, 1 się wstrzymał, przeciwnych nie było. 

Ad. pkt 9 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Burmistrz  Andrzej  Rychłowski  i  jego  zastępcy  odpowiadali  na  zapytania  i  interpelacje
radnych i tak: 
Z-ca Burmistrza Maciej Rusek – nowelizacja ustawy przewiduje, że ten program „Czyste
powietrze”wchodzi w życie z początkiem kwietnia br.  My teraz do tego się przygotowujemy.
Program zwiększa obciążenia,  nakłada większe obowiązki na gminy i my to realizujemy w
Malborku. 
Duże kwoty na opiekę weterynaryjną, akurat tutaj  jest dobra współpraca z „Reksem”, jest
zapewniona całodobowa opieka weterynaryjna.  Cały szereg postanowień ustawy u nas już
funkcjonuje, tylko teraz będziemy go budować. 
Członkowie projektu „Pętla Żuławska” wyłonili zarządzającego, którym jest Stowarzyszenie
Żuławy.  Natomiast  to  nie  jest  podmiot,  który  bezpośrednio  będzie  zarządzał  przystanią
malborską. Jego głównym zadaniem będzie dbanie o promocję i rozwój  projektu i szukanie
dodatkowego  finansowania  na  jego  funkcjonowanie.  Natomiast  poszczególni  partnerzy
wyłaniają czasami łącząc się, czasami pojedynczo indywidualnych operatorów.  My jeszcze
takiego  operatora  nie  wyłoniliśmy,  natomiast  wydaje  się,  że  naturalnym kandydatem jest
OSiR  z racji funkcji  i z racji bezpośredniej bliskości. 
Na pytanie radnego K. Grylaka dot. parku, takiej ewidencji, czy inwentaryzacji drzew się nie
robi.  Są drzewa zabytkowe, trzy pomniki przyrody są w parku. Drzewa natomiast mamy
zewidencjonowane w tym sensie, że przygotowywaliśmy mapę dla celów projektowych, dla
projektu  sieciowego  dla  tego  parku,  który  się  wykonuje  i  te  drzewa zostały  na  tę  mapę
wszystkie naniesione. Typuje się te drzewa, które są przeznaczone do wycięcia i to typuje
komisja złożona z przedstawicieli Urzędu Miasta i Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa
Powiatowego. 
Mamy w tej chwili złożony wniosek na wycinkę 241 drzew, w terminie do końca marca, co
częściowo już zrealizowano. Są to przede wszystkim przerzedzenia a więc w pewnej części
parku, tam gdzie teraz się odbyła wycinka,  które mają ten nienaturalny stan zbyt  gęstych
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nasadzeń. Zbyt gęste nasadzenia powodują, że szlachetne gatunki się duszą i należy to po
właśnie, aby te cenne drzewa mogły rosnąć, prostu przerzedzić. Są też wycinki związane ze
złym  drzewostanem.
Z–ca Burmistrza Jerzy Skonieczny  odpowiedział na pytania radnego J.T.Wilka związanego
z  dojazdem  na  baseny,  stwierdzam,  że  radny  dopuścił  się  manipulacji  stwierdzając,  że
burmistrz  obciął  środki  na  dojazd  dzieci  na  basen.  Z  tego  co   pamiętam,  to  już  11  lat
dowozimy dzieci na basen i cieszy się, że radny J. T. Wilk jako burmistrz dopilnował również
tego.  Nie  –  środki  nie  zostały  obcięte  na  naukę  pływania  uczniów  klas  IV  szkół
podstawowych. Rozmawiałem z z dyrektorami - radzą sobie. Być może wykładają na dowóz
pieniądze  ze  środków  Rady  Rodziców,  ponieważ  środki  na  dojazd  na  basen  są  ujęte  w
budżecie poszczególnych jednostek.
Odpowiadając na pytania radnego K. Grylaka odnośnie dojścia do szkoły nr 3, to wiem, że
przed świętami udzielałem dość obszernej odpowiedzi na ten temat na posiedzeniu Komisji
OKS.  Informuję  jeszcze  raz  i  podzielę  się  tą  wiedzą  za  pośrednictwem mediów żeby ta
informacja  dotarła  do  wszystkich.  Rzeczywiście  nie  uda  nam się  wykonać  w  roku  2012
wszystkich  dojść.  Zaplanowane  środki  w  budżecie  są  zapisane  na  dokumentację,  która
zostanie wykonana w roku 2012, a najpóźniej w roku 2013 wiosną. Bezpieczne dojście do
szkoły  zostanie  wykonane.  Nie  oznacza  to,  że  szkoła  nie  zostanie  uruchomiona,  szkoła
zostanie uruchomiona, robimy wszystko, żeby zajęcia w tej szkole rozpoczęły się  w dniu 1
września 2012 r. tj. klas I – III, również sześciolatki. W zasadzie są to małe dzieci, większość
dzieci  jest  też  do  szkół  przez  rodziców  przywożona  i  odbierana.  Rodzice  podpiszą
zobowiązania o bezpiecznym doprowadzeniu dziecka do szkoły.  Jesteśmy  już po szeregu
spotkań z panią dyrektorką. Bardzo mocno się w te sprawy zaangażował pan radny Jacek
Markowski.
Burmistrz Andrzej Rychłowski odpowiedział na pozostałe zapytania i interpelacje.
Radnemu L. Witkiewiczowi na temat asfaltowych chodników na skwerze. Faktycznie stan
chodników pogarsza się z uwagi na to, że drzewa rozsadzają asfalt.  Będziemy musieli się
przyjrzeć sprawie bliżej, przeliczyć koszt tych działań i znaleźć wolne środki. Taką potrzebę
wszyscy widzimy. 
Jeśli chodzi o działania kronikarskie, tak wybitnej osoby jak ś.p. Wiesław jedliński pewnie
długo w Malborku nie będzie.. Próbujemy to robić w Urzędzie Miasta, jednak może nie tak
dobrze.  Prowadzimy  kronikę  miasta,  utrwalmy  najważniejsze  wydarzenia  z  bieżącej
działalności naszego miasta. Dla potomnych kronika będzie skarbnicą wiedzy o tym, co się
działo w naszych czasach. Jest pomysł, żeby po reorganizacji Domu Kultury, kronika miasta
trafiła do Domu Kultury i była prowadzona w sposób bardziej profesjonalny.  

Co do muzeum Malborka, projekt i pomysł, o którym mówimy od wielu lat i pewnie
będzie miał szansę na realizację w budynku Szkoły Łacińskiej albo w Ratuszu. Na dzisiaj
wydaje się, że muzeum powinno być usytuowane w takim miejscu, aby był dobry dostęp.
Szpital  Jerozolimski  ze  względu  na  lokalizację,  nie  jest  dobrym miejscem.  Na  ten  temat
jeszcze będą dyskusje. Moim zdaniem dobrym miejscem  byłby Ratusz.  Lokalizacja powinna
być poddana osądowi i dyskusji publicznej, nawet poza Radą Miasta. Głos mieszkańców w tej
kwestii jest bardzo ważny.  

Dojścia do SP Nr 3 - nie jest to kwestia tylko pieniędzy, ale też formalnych naszych
działań, bo przejmujemy grunt od Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa i to jest
związane z procedurami. Na razie do tej szkoły prowadzi jedna bezpieczna droga z Osiedla
Południe,  a  te  dwie  z  Wielbarku  i  z  Czwartaków  będziemy  starali  się  stworzyć.
Prawdopodobnym terminem będzie 2013 rok, wtedy szkoła będzie w pełni uruchomiona, dla
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wszystkich  roczników.  Odbyło  się  spotkanie  z  rodzicami  i  pomysł,  żeby szkołę  oddać  z
klasami I – III i oddział przedszkolny, jest bardzo dobrym pomysłem a dla rodziców wielka
ulga, bo nie będzie systemu dwuzmianowego, tak jak jest do tej pory w innych szkołach.
Wykonawca realizuje to zadanie zgodnie z terminem, a jeszcze zima nam sprzyja Sądzę, a
nawet jestem pewny, że we wrześniu tę szkołę z wielkim zadowoleniem oddamy. To jest nasz
wielki wysiłek i  pewnie ta szkoła by nie powstała w następnych kilkudziesięciu latach w
Malborku a była  taka potrzeba.  Na remonty starej szkoły nie było żadnego uzasadnienia ,a
nowa szkoła  wpisana  w ten  rejon  będzie  się  świetnie  sprawdzać.  Zbiera  dzieci  z  całego
obszaru  nie  tylko  z  Wielbarku,  ale  i  rozbudowującego  się  Osiedla  Czwartaki  i  Osiedla
Południe. Jest to bardzo dobra decyzja, a rezerwa zostawiona tej  szkole powoduje, że jest
przyszłościowa.

Radnemu K. Grylakowi w sprawie parku, stwierdzam, że to dobrze medialnie, iż nasadzane są
drzewa. Od mieszkańców Malborka słyszę, że to dobrze, że porządkowany jest park, który nie
był chlubą przez ostatnie kilkadziesiąt lat, był bardzo tak zaniedbany. Wiąże się to również z
wycinkami starych, chorych, niepotrzebnych drzew, jest to oczywiste. W więc i sadzenie, i
wycinka jest również dobrze postrzegana. 

Jeśli chodzi o akces radnego K. Grylaka do pracy w komisji, to nadmieniam, iż jest to
kompetencja i inicjatywa uchwałodawcza po stronie pana Przewodniczącego Rady, więc nie
czuję się w tej kompetentny, żeby na to pytanie radnemu odpowiadać.  

Na  pytanie  radnej  Beaty  Komoszyńskiej  w  sprawie  skrzyżowania  ulic  Kotarbińskiego  i
Kwiatkowskiego, to wg rozeznania stwierdzam, że fizycznie, jeśli chodzi o parametry, dałoby
się zrobić rondo. Jest kwestia oczywiście środków i priorytetu potrzeb w mieście. Sądzę, że
nie jest to najpilniejsza sprawa.  Wiem, że tam są wypadki i sam kilka widziałem, ale jest też
jest oznakowanie ograniczenia prędkości. I tego należy przestrzegać. Zastanowimy się co tam
dodatkowo będzie można zrobić, aby polepszyć warunki bezpieczeństwa. 

Radnej  Bożenie  Piątkowskiej  w  sprawie  rozrzuconych  śmieci  na  ul.  Konopnickiej  przy
przychodni lekarskiej cóż mogę powiedzieć? Chyba to, że wspólnota nie wywiązuje się ze
swoich zobowiązań względem ZKGiM, stąd też ingerencja Straży Miejskiej. W najbliższym
czasie sprawa zostanie wyjaśniona i załatwiona.  

Odpowiadając radnemu J. T. Wilkowi – tłumaczyłem już na posiedzeniu komisji, że miasto
nie ma takiej funkcji, aby budować fabrykę gwoździ.  Na lodowisko corocznie mamy 26 – 30
tys. wejść, czyli ten aspekt jest bardzo ważny i samo lodowisko samofinansuje się, obsługuje
wszystkie koszty z tym związane. Natomiast cały obiekt będący w gestii OSiR, oczywiście
jest dotowany  i zawsze był. Więc mówimy o dwóch różnych  sprawach. Uważam również, że
jest  ilość osób zatrudnionych w OSiR jest prawidłowa a nawet mniej niżby należało. Wielkie
słowa uznania dla dyrektora, który kilkunastoma ludźmi obsługuje ten wielki obiekt. Stara się
żeby dobrze był utrzymany i żeby można było z niego korzystać, nie tak jak w poprzednich
latach, ze boiska służyły jako pastwiska dla baranów czy owiec. Taka była opinia środowisk
sportowych, że nie można było z obiektów korzystać. Żeby je utrzymywać, trzeba ponosić
nakłady i wszyscy mamy świadomość tego, że na działaniach w zakresie edukacji, czy sportu
nie da się zarabiać. Jest to wymiar ponoszenia odpowiedzialności przez samorząd, przy czym,
powtórzę  jeszcze  raz  i  namawiam  radnego  Wilka,  aby  porozmawiał  z  dyrektorem  P.
Sadowskim. Globalnie oczywiście do sportu, do edukacji, do szkół dokładamy i to się nie
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zmieni w najbliższym czasie.
W  sprawie  aportu  do  TBS,  też  nie  widzę  żadnego  przekłamania  w  tym,  co

powiedziałem. Malborski TBS jest oceniany jako jeden z lepszych w Polsce i to można sobie
w rankingach sprawdzić, były zamieszczane w Rzeczpospolitej. Jako jeden z nielicznych w
Polsce  TBS  realizuje  obecnie  jeszcze  zadania  budowy w  tej  formie.  W ostatnich  latach
skończyły  się  preferencyjne  kredyty,  mimo  to  TBS  realizował  budowę  obiektów
komercyjnych dając sobie z tym radę.  Firma działa  na zasadzie entropii,  więc zarabia na
czynszach mieszkańców.  Natomiast to co wypracowuje z przekazanego obiektu,  może w
niego inwestować,  jest to bardzo słuszna decyzja i  np. w zeszłym roku zrobiono remont
dachu ze środków własnych. W tym roku Prezes wykonuje remont wnętrza budynku a w
przyszłym elewacje. Życzę powodzenia, gdyż widać tu wielkie zaangażowanie pana Prezesa,
który wynajmuje wszystkie nawet najmniejsze lokale, żeby pozyskać środki i żeby remont
tego obiektu realizować. 

W  sprawie  podwyżek  w  UM  -  udało  się  zaoszczędzić  środki  i  na  wniosek
naczelników,  osoby które  się  wyróżniały  a  ich  zarobki  odbiegały  od  średniej,  otrzymały
niewielkie dodatki  w ramach tych oszczędności, które udało się osiągnąć. 

Przewodniczący  Rady  na  wniosek  radnej  Teresy  Zdanowicz  dot.  powołania  zespołu
opiniującego  nazewnictwo  ulic  i  placów,  pozostali  radni  również  zapoznali  się  z  taką
propozycją,. Uznałem, że warto jest powołać taki zespół, ale proszę nie przeceniać znaczenia
tego zespołu, bo zespół będzie się spotykał tylko wtedy, kiedy pojawią się projekty uchwał.
Zespół będzie składał się z czynnika społecznego, pracowników urzędu i radnych. Przygotuję
projekt  uchwały i regulaminu, który skonsultuję z przewodniczącymi komisji stałych. Jednak
każdy z radnych ma dostęp do swoich wyborców i może z nimi konsultować a uwagi zgłaszać
do komisji.  Nie ograniczam i nie chciałbym ograniczać pracy nikogo z radnych. 
Radny  Krzysztof  Grylak  -  pan  Przewodniczący  podszedł  do  tematu  bardzo
perspektywicznie i tolerancyjnie, frontem do czynnika społecznego. Niemniej jednak mam
chyba  jakąś  ksenofobię  i  obawiam  się,  że  jednak  te  zręby,  o  których  wspomniał
Przewodniczący  wcześniej,  noszą  głębokie  rysy wykluczenia  społecznego,  któremu będę
podlegał, bowiem ani jestem członkiem komisji, ponieważ radnych PIS-u jest tylko troje, a
wymóg  nakłada  pięć  osób.  Nie  jestem też  przewodniczącym  żadnej  komisji  stałej  Rady
Miasta, a jako jedyny, osobiście zgłosiłem akces do pracy w tej komisji. Dlatego proszę o
odpowiedź, czy będę mógł pracować w niej pracować, czy nie?
Przewodniczący Rady - tej chwili  nie odpowiem. Rada będzie decydowała i przyjmowała
projekt uchwały – zakończył dyskusję.

Ad. pkt 10

Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Malborka.

Rada Miasta jednomyślnie ( 20 – za ) bez uwag przyjęła protokół z XIII sesji Rady Miasta
Malborka.

Ad. pkt 11

Komunikaty i wolne wnioski.

Przewodniczący Rady poinformował, że Kolegium Sądu Okręgowego w Gdańsku  zgodnie z
art. 168 ustawy o ustroju sądów powszechnych podjęło decyzję o konieczności uzupełnienia
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listy  ławników   do  Sądu   Okręgowego  w  Gdańsku  na  kadencję  2012  –  2015  poprzez
dokonanie przez Radę Miasta  Malborka dodatkowego wyboru 38 ławników. Szczegółowe
informacje będą udzielane w Biurze Rady Miasta a także zamieszczona będzie informacja w
BIP-ie i na stronie internetowej miasta. 

Radny J. T. Wilk  zapytał pana Przewodniczącego, czy my jako Rada Miasta i komisje nie
powinniśmy przyjąć w określonym terminie planu pracy na rok następny. Jaki to jest termin?

Plany pracy Rady i komisji muszą być przygotowane jak najszybciej, tak mówi Regulamin
Rady  Miasta  –  odpowiedział  Przewodniczący.  Plan  pracy  Rady  będzie  opracowany  na
podstawie planów pracy komisji.

Radny Stanisław Berliński wyjaśnił, że plany pracy komisji są już opracowane. 

Radny Dariusz Kostrzewa korzystając z okazji poprosił o indywidualne zapoznawanie się
członków  Komisji  Rewizyjnej  ze  sprawą  dot..skargi  pani  Marty  Kuhl.  Dokumenty  są  w
Biurze Rady. Komisja Rewizyjna jest  liczna a materiał skargo obszerny.  Zaapelował by radni
byli przygotowani na merytoryczną dyskusję na posiedzeniu komisji. 

Radny  Krzysztof  Grylak  –  panie  Przewodniczący,  przed  nami  zamknięcie  roku  i
rozpoczęcie  nowego,  a  zatem  ponowne  wypełnienie  druków  oświadczeń  majątkowych.
Należałoby poszerzyć druki, gdyż są za małe rubryki, nie mieści się w nich stan posiadanego
mienia.  
Każdy może poszerzyć sobie rubryki stosownie do potrzeb. Do obowiązku radnego należy
złożenie  oświadczenia  majątkowego.  Druki  można  pobrać  z  Internetu  –  odpowiedział
Przewodniczący.

Na stronie internetowej Miasta są informacje na temat realizacji działań z zakresu gospodarki
odpadami. Radni również otrzymali ją na piśmie. Jest też informacja na temat obowiązków
właścicieli nieruchomości i nowe zadania, które są z tym związane. 
Odbywa  się  już  Festiwal  Boże  Narodzenie  w  Sztuce,  jest  bardzo  ładnie  i  ciekawie
rozbudowany program. Zachęcam do aktywnego uczestnictwa w organizowanych imprezach.

Burmistrz Andrzej Rychłowski poinformował, że 28 grudnia br. rozstrzygnięto konkurs w
celu wyłonienia  kandydata na stanowisko dyrektora Centrum Kultury i Edukacji. W wyniku
przeprowadzonego postępowania komisja wyłoniła panią Aleksandrę Kapejewską. Burmistrz
po zapoznaniu się z  dokumentacją konkursu i kandydaturą zaakceptował ten wybór. .

Z  okazji  nadchodzącego  Nowego  Roku  życzył  wszystkim  spełnienia  marzeń  i
zamierzeń, które nosimy w sercach, aby dopisywało zdrowie i dobre humory.  
Do  życzeń  dołączył  się  Przewodniczący Rady w  imieniu  Prezydium  i  własnym  złożył
życzenia  zdrowia,  szczęścia,  pomyślności,  sukcesów  na  polu  prywatnym  i  zawodowym,
wszystkim mieszkańcom naszego miasta.

Radny  Leszek  Witkiewicz  jako  senior  Rady  również  złożył  najlepsze  życzenia  panu
Przewodniczącemu, Prezydium Rady, panom Burmistrzom, wszystkim pracownikom i całej
Radzie, abyśmy byli zadowoleni ze swoich dokonań. Sumujemy najdłuższy rok w kadencji,
bo on liczy sobie 13,5 miesiąca (od początku kadencji).  Jest to zrozumiałe, że bardzo często
jak sięgamy wstecz i patrzymy na dokonania, jedni są zadowoleni z tego co zrobili, innym
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wytyka się pewne niedoróbki, to co się nie udało, co się komuś nie podoba. Myślę, że w różny
sposób  formułujemy  myśli  i  różne  mamy  przekonania.  Powinniśmy  to  uszanować..
Przychodzi mi na myśl takie hasło, które wisiało w Liceum Ogólnokształcącym im. Henryka
Sienkiewicza w Malborku na czołowej ścianie w auli jako, że dyrektor miał  taki zwyczaj i na
każdy rok wymyślał hasło, pod którym mieliśmy się wychowywać. To hasło na 1945/1946
rok brzmiało „panuj nad sobą” i radny myśli, że dobrze byłoby, żebyśmy też o takim haśle
pamiętali, żebyśmy wobec siebie potrafili  być życzliwi, tego z całego serca wszystkim życzę
i sobie też. Oklaski.

Z-ca Burmistrza Jerzy Skonieczny o Festiwalu Boże Narodzenie w Sztuce dodał, że w dniu
dzisiejszym w kościele św.Jana o godz. 18:00 odbędzie się koncert Haliny Frąckowiak, na
który serdecznie zaprasza. 

Ad. pkt 12

Zakończenie sesji.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski zamknął XIII
sesję Rady Miasta Malborka.

Protokołowała Alicja Olchowicz 
                                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                                               Arkadiusz Mroczkowski
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